
POLITISK  ORIENTERING  den  7.
marts 2019:
Vil  det  defekte  vestlige
paradigme tvinge os til
fortsat  selvdestruktion  og
ødelæggelse af verden?
Se også 2. del: diskussion
Med formand Tom Gillesberg

Video 2. del: diskussion

Lydfil:

https://soundcloud.com/si_dk/vil-det-defekte-vestlige-paradigm
e-tvinge-os-til-fortsat-selvdestruktion-og-odelaeggelse-af-
verden

Trump  opbygger  fred  og
samarbejde mellem stormagter,
men bliver draget imod krig:
LaRouches visdom er nødvendig
Den 25. februar (EIRNS) – I løbet af de sidste 72 timer har
præsident Donald Trump udtalt sig optimistisk i alle retninger
om udsigterne til et samarbejdsvilligt og produktivt forhold
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mellem USA og Kina, samt fred og udvikling på den koreanske
halvø, og har været på udkig efter en chance for at trække
forholdet til Rusland tilbage fra afgrundens rand. I løbet af
den kommende måneds topmøder og en potentiel handelsøkonomisk
aftale mellem USA og Kina, har han håb om at opnå fred og
samarbejde  mellem  de  store  magter,  hvilket  hans  fire
forgængere ikke kunne eller ikke ønskede at opnå. Potentialet
er der, selv for de fire stormagter (herunder Indien), for at
begynde  at  gøre  noget  ved  den  nuværende  internationale
økonomiske nedgang – et nyt kreditsystem til bygning af store
projekter på Kinas Bælte og Vej.

Men  samtidig  spøger  der  i  Det  Hvide  Hus  genfærdet  af  en
isoleret  John  F.  Kennedy,  der  af  kabinetsmedlemmer,
militær/CIA-ledere og kongresmedlemmer bliver trukket ind i
den katastrofale invasion i Svinebugten på Cuba i 1961. Blot
et år senere krævede de samme høge en fuldstændig amerikansk
militærinvasion af Cuba for at ødelægge de russiske missiler,
der var anbragt der. Med større visdom, mod og held, fandt JFK
lige netop en måde at undgå at blive trukket ind i Tredje
Verdenskrig.

Nu  står  præsident  Trump  over  for  at  demokrater  i
Repræsentanternes  Hus  uhyrligt  holder  en  høring  for  at
angribe,  og  ufatteligt,  at  beskylde  ham  for  forræderi  og
korruption på dagen for hans topmøde i Hanoi med Kim Jong-un i
Nordkorea.  Han  står  over  for  sin  regering,  Kongres-  og
militærledere – for ikke at nævne de løgnagtige typer som Dan
Coats, direktør for den nationale efterretningstjeneste, der
åbenlyst modsætter sig hans politik for Kina, hans tro på
udsigten til fred i Korea, hans ordre om at bringe tropper
hjem  fra  Syrien  og  Afghanistan.  Og  hans  udenrigsminister,
vicepræsident, nationale sikkerhedsrådgiver og republikanere i
Kongressen er ude efter at skabe oprør mod sydamerikanske
regeringer  og  bakke  dem  op  med  USA’s  “magt”  –  en  ny
‘Svinebugt’-katastrofe”  i  flere  nationer  på  én  gang!

Og på grund af den voksende effekt af George W. Bushs og



Barack Obamas politik på området for ABM-systemer, diskuterer
Ruslands præsident Putin nu offentligt muligheden for en ny
cubansk missilkrise, og nye missiler, som Rusland tager frem,
der har 5 minutters flyvetid til målet, og som ikke har sin
lige i andre lande.

Det amerikanske folk ‘vælger rasende side’, alt i mens de ikke
foretager  nogen  reelle  handlinger.  Hvis  nationen  skal
overleve,  må  der  være  en  massebevægelse  for  fred  og  for
national og international økonomisk udvikling.

Det betyder én mands ideer, Lyndon LaRouches “fire love” for
økonomisk  fremskridt.  Han  blev  angrebet,  retsforfulgt,
mørkelagt i årtier for at forudse og skabe potentialet for en
Ny Silkevej med moderne infrastruktur – der nu er ved at blive
virkelighed – et Nyt Bretton Woods-kreditsystem, gennembrud
for fusionsenergi, internationalt samarbejde om udvikling af
Månen og Solsystemet.

LaRouche bekæmpede den vanvittige miljøbevægelse – det vil
sige  den  britiske  kongefamilies  racehygiejniske  “grønne”
bevægelse. Han tog seriøst, at udvikling var vejen til varig
fred, som præsident Trump nu søger det.

“Retfærdighed  for  LaRouche”  er  en  måde  at  navngive  den
massebevægelse  som  Amerika  nu  har  brug  for.  Uden  det  er
præsidentskabet, økonomien og nationen truet af ødelæggelse.

Schiller  Instituttets
Konference  på  Præsidentens
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Dag – panel I, II & III
Schiller Instituttet afholdt den første amerikanske nationale
konference i mere end femten år i weekenden på Præsidentens
Dag, hvilket var en enorm succes i henseende til kvaliteten af
præsentationerne og deltagelsen af tilhængere fra hele verden
der deltog på konferencen. Konferencen, der nu præsenteres i
sin helhed nedenfor, giver et sandfærdigt og optimistisk syn
på mulighederne for menneskeheden som helhed for at overvinde
den  krise,  som  verden  står  overfor,  mens  det  tidligere
regerende,  nu  døende  Britiske  Imperium,  kæmper  for  sin
overlevelse mod den nye verdensorden, som tager fat i visionen
fra Lyndon og Helga Zepp-LaRouche.

Panel I
Lyndon
LaRouche taler:
Et talent, der blev brugt godt

Jacques
Cheminade,
Præsident for Solidarité & Progrès: Lyndon LaRouches kommende
verden

John
Gong,
Professor i økonomi ved ‘University of International Business
and
Economics’, Beijing: Kinesiske investeringer og amerikansk
infrastruktur under nye sino-amerikanske relationer

H.E.
Ambassadør Vassily A. Nebenzia,
Ambassadør  and  Permanent  Repræsentant  for  den  Russiske
Føderation
ved de Forenede Nationer, præsenteret af rådgiver
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Theodore Strzhizhovskiy,
den Russiske Føderations mission ved FN: Prospekter for øst-
vest
samarbejde: Den Russiske Føderations Synspunkt (transkript)

William
Binney,
tidligere teknisk direktør, NSA

Jason
Ross,
Schiller Instituttet, medforfatter af “Udvidelse af den Nye
Silkevej til Vestasien og Afrika”: Det presserende behov for
et nyt
paradigme i Afrika

Dennis
Small,
EIR’s  redaktør  for  Latinamerika:  Retfærdighed  i  Verden  –
Hvorfor
Donald Trump må rense Lyndon LaRouche nu

Panel II
Video
af ’Den æstetiske uddannelse af mennesket for skønheden af
sindet
og sjælen’ – Panel II

Schiller
Instituttets kombinerede kor:
Benjamin
Lylloff, arrangement: “Mo Li Hua” (“Jasmin Blomst”)
Benjamin
Lylloff, dirigent

H.T.
Burleigh,



arrangement: “Dyb flod” (“Deep River”)
William
L. Dawson,
arr: “Hver gang ånden kommer over mig” (“Ev’ry Time I Feel
the Spirit”)
Diane Sare, dirigent

Megan
Beets,
LaRouchePAC  Videnskabelige  Forskningsteam,  “Kunstnerisk  og
moralsk
skønhed” (“Artistic and Moral Beauty“)

Bruce
Director,
kasserer, Schiller Instituttet i USA:
“Om LaRouches begreb om
betydningen  af  kunst  for  videnskaben,  og  videnskab  for
kunsten”

Diane
Sare,
administrerende direktør for Schiller Instituttets kor i New
York
City: “Kor princippet”

Johannes
Brahms:
“Dem dunkeln Schoß der Heil’gen Erde”
(tekst fra Schillers
“Sangen om Klokken” (“Song of the Bell”)
Schiller
Instituttets kor
John Sigerson, dirigent

Johann
Sebastian Bach:
Brandenburg Concerto No. 5 in D-dur, BWV 1050



I. Allegro
Schiller
Instituttets Orkester
John Sigerson, dirigent
Solister: Gregor
Kitzis, violin; Laura Thompson, fløjte; My-Hoa Steger, klaver

Ludwig
van Beethoven:
Choral Fantasia, Op. 80
Schiller Instituttets Orkester, Kor, og
Solister
John Sigerson, dirigent
My-Hoa Steger, klaver

Spørgsmål
& svar session

Panel III
Kesha
Rogers,
LaRouchePAC  Politiske  Komité,  tidligere  kandidat  for  den
amerikanske
Kongres – Rummets grænseområder: Opfyldelsen af menneskehedens
skæbne som mennesket i universet

Thomas
Wysmuller,
Grundlæggende medlem af ‘Det rette klima stof” (“The Right
Climate Stuff”): Hvad NASA har gjort, og hvor NASA er på vej
hen

Larry
Bell,
Grundlægger, Sasakawa Internationalt Center for Rumarkitektur,
‘College of Engineering’, Universitetet i Houston: Hvad der
gør



mennesker enestående

Benjamin
Deniston,
LaRouchePAC  Videnskabelige  Forskningsteam:  LaRouches
Strategiske
Forsvar af Jorden

Hal
BH Cooper, Jr. PhD PE: Infrastrukturelle
behov for jernbane-, energi- og vandsystemer til at fremme den
fremtidige økonomiske udvikling af Afrika

POLITISK ORIENTERING den 21.
februar 2019:
Lyndon LaRouche er død, men
hans  ånd  og  ideer  lever
videre
i  det  nye  paradigme  vi
skaber.
Se også 2. del her.
Med formand Tom Gillesberg

del:1.

2. del:
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Lyd:

https://soundcloud.com/si_dk/20190221-191122a

POLITISK  ORIENTERING  den  7.
februar 2019:
Briterne  forsøger  at  narre
Trump til konfrontation og
nye  krige  i  Sydamerika  og
Afrika
Med formand Tom Gillesberg

Lyd:

Inkluderer:

Den
britiske elites modangreb mod partnerskabet mellem Kina og
Rusland og
BRIKS-samarbejdet

Forsøget
på  regimeskifte  i  Venezuela  er  nu  skueplads
for  konflikt  mellem  USA/Europa
og Rusland/Kina

Kina er
igang med at overhale Vestens økonomi og teknologi

Integrity
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Initiatiativets internationale propaganda krig imod Rusland på
vegne af den
britiske efterretningstjeneste

Trumps
tale om nationens tilstand

Farerne i
forbindelse med USA’s tilbagtrækning fra INF-aftalen mellem
USA og Rusland der
forhindrede mellemdistance atomvåben

Flere
advarer om et kommende finanskrak

Konsekvenser
af, at der er ingen åbenlys løsning til Brexit

Schlesvig-Holstein
giver grønt lys til Femern-forbindelsen

Fremtidens
energibehov

Klimahjernevask
af unge mennesker

Afsløringerne
om grundlaget for Danmarks deltagelse i Irak krigen

Vil
Anders Fogh Rasmussen blive stillet til ansvar for at lyve
Danmark i krig?



Zepp-LaRouche: Gør en ende på
’the  chicken  game’  –  støt
dialog  og  samarbejde  med
Rusland og Kina
Den  3.  februar  (EIRNS)  –  Den  russiske  regering  mener,  på
baggrund  af  USA’s  tilbagetrækning  fra  traktaten  om
mellemdistanceraketter  (Intermediate-Range  Nuclear  Forces,
INF), at den strategiske situation i verden “alt i alt er ret
alarmerende”. Det er ordene som blev brugt af den russiske
udenrigsminister  Sergej  Lavrov  i  en  trevejs-dialog  med
præsident Vladimir Putin og forsvarsminister Sergej Shoigu,
som på fremtrædende vis blev bragt på Kremls hjemmeside den 2.
januar. I samme udveksling meddelte Putin, at Rusland ville
reagere “symmetrisk” ved også at trække sig fra INF og udvikle
sine  egne  mellemdistanceraketter  samt  andre  våbensystemer.
Hele  dialogen  blandt  de  russiske  ledere  placerede  den
nuværende krise som en del af et længere historisk forløb,
begyndende med USA’s udtræden fra ABM-traktaten i 2002 under
George W. Bush-præsidentskabet – hvilket netop førte til den
russiske politik om at udvikle våbensystemer baseret på nye
fysiske  principper,  som  præsident  Putin  beskrev  i  sin
historiske tale til Forbundsforsamlingen 1. marts 2018.

Helga Zepp-LaRouche sagde i dag i en kommentar, at verdens
strategiske situation faktisk er “meget, meget alvorlig” og
kræver akut handling. Allerede i hendes ugentlige webcast den
31.  januar,  holdt  dagen  før  USA  formelt  meddelte  sin
tilbagetrækning fra INF-traktaten, blev Zepp-LaRouche spurgt:
“Fra din erfaring med diskussioner med folk: er der mennesker
i  Rusland  og  Kina,  der  forstår  muligheden  for…  eller  er
opmærksomme på muligheden for denne fire-magts-aftale [mellem
USA, Rusland, Kina og Indien] og at bruge det som grundlag for
en Ny Bretton Woods?” Til hvilket hun svarede:
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“Altså, jeg tror at dette er et stort spørgsmål. Fordi jeg
tror generelt, at kineserne ville – afhængigt af hvordan disse
aktuelle  handelsforhandlinger  med  præsident  Trump  forløber…
Hvis det går godt, så vil jeg sige, at kineserne generelt har
tendens til at være mere optimistiske med hensyn til at ændre
historiens forløb.

“Russerne er efter min erfaring meget pessimistiske. De ser på
den mulige annullering af INF-traktaten, de ser på alle de
andre meget aggressive signaler mod Rusland, og de tror, at
der er en meget lille chance, om nogen, for at USA vil ændre
sig i mange år fremover.

“Nu tror jeg dog ikke, at det er det endelige svar …. Jeg
tror, at enhver der er ved sine fulde fem, og ikke er parat
til at risikere eksistensen af den menneskelige art, virkelig
burde fremme dialog og samarbejde snarere end at holde dette
‘chicken  game’  gående,  hvilket  spil  i  virkeligheden  kunne
udrydde hele den menneskelige art.

“Jeg tror, at russerne har brug for at se nogle tegn på, at
amerikanere og europæere er villige til at afvige fra dette
vanvittige konfrontationsforløb for at udvikle håbet om, at
det kan ændres. Og det kan ikke komme fra Rusland; det kan kun
komme internt fra Vesten.”

Trump kan hjælpe med at sætte tingene på rette spor ved at
opnå  en  fuld  økonomisk  samarbejdspakke  med  Kina;  ved  at
forfølge hans vellykkede forhandlinger med Nordkorea og ved at
trække amerikanske tropper ud af Syrien og afslutte æraen med
Bush-Obamas  aggressionskrige  –  som  Trump  selv  under
præsidentvalgkampagnen lovede, at han ville gøre. Og vi kan
hjælpe Trump med at gøre alt dette ved at besejre det britisk
iscenesatte statskup imod hans regering.

Men det måske mest udtalte signal om at USA beslutter sig for
den  rette  kurs  ville  være,  hvis  præsident  Trump  endelig
frifandt Lyndon LaRouche og endvidere gennemførte hans politik



for en firemagts-aftale om at organisere et Nyt Bretton Woods-
system, til erstatning for det døende Britiske Imperium.

 

NYHEDSORIENTERING  JANUAR-
FEBRUAR
2019: Overvind geopolitik og
rens Lyndon LaRouches navn
Download (PDF, Unknown)

Advarer Bank of England om et
gældssammenbrud eller skjuler
den en større trussel?
Den 28. januar (EIRNS) – Mens den kriseramte britiske elite
viser sin manglende evne til at følge op på det britiske folks
afstemning om et Brexit – et oprør mod økonomiske nedskæringer
pålagt af den samme elite – er nogle ildevarslende udtalelser
fra  Bank  of  England  om  tilstanden  af  »højrisikogæld«  og
»gearede lån« forbigået næsten ubemærket. De er bestemt ikke
blevet  undersøgt  for  at  se,  hvad  det  London-centrerede
banksystem  som  helhed  står  over  for,  selv  hvis  et
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»ukontrolleret« Brexit ikke får derivatmarkederne og City of
London-bankerne til at gå ned.

Først  afgav  banken  vidneforklaring  den  18.  januar  for
underhusets finanskomité – der jo var helt distraheret af det
parlamentariske kaos omkring Brexit – om at indekset over
gearede virksomhedslån med høj og stigende risiko udgjorde 8,5
billioner kroner. Så blev det klart, at banken faktisk sagde,
at det var en boble i USA og Europa på 14,3 billioner kroner,
fordi mange af de mest forgældede selskaber ikke var medtaget
i de »indekser«, der udgjorde 8,5 billioner kroner. Banken
anerkendte, at gælden på 14,3 billioner kroner er større end
den amerikanske realkreditobligationsboble af dårlige lån, der
udløste krisen i 2007, og 25% af den består af de yderst
risikable sikrede låneforpligtelser, som alle centralbankerne
advarer højt om nu, fordi de bristede i 2008.

Ingen  grund  til  bekymring,  udtalte  banken,  80%  af  disse
giftige  lån  besiddes  af  ikke-banker  og  skyggebanker  (dvs.
investeringsbanker, hedgefonde mv.), så der er mindre fare,
end hvis kommercielle banker besad dem. De store banker er OK,
sagde den, selvom mellemstore banker i Europa er gået ned fra
Italien til Storbritannien, og nogle store banker som Deutsche
Bank er på kanten.

Men banken udstedte samtidig en udtalelse og sagde, at der var
et problem med »gearede lån« i Kina, og at de fleste af Kinas
giftige  virksomhedslån  også  besiddes  af  ikke-banker  og
skyggebanker. Men banken sagde, at dette betød, at der er en
større  fare  der,  end  hvis  kommercielle  banker  besad  dem.
Årsagen:  Skyggebanker  er  mindre  kapitaliserede,  mindre
regulerede.

Bank  of  England  fortalte  sandheden  om  Kinas  gearede
låneproblem,  men  lyver  tydeligvis  om  det  transatlantiske
finansielle systems farlige boble, der er mere end dobbelt så
stor! Tilføj 10-13 billioner kroner i højrisiko-obligationer
til  de  gearede  lån,  og  Wall  Street-City  of  Londons



højrisikogælds-boble er fire gange den i Kina. Og fordi der
ikke er nogen Glass-Steagall-bankopdeling i USA eller Europa,
låner skyggebankerne massivt fra de store kommercielle banker,
så smitten spredes.

Denne boble kommer til at sprænge! Genindførelsen af Glass-
Steagall vil beskytte den kommercielle bankkredit og økonomien
fra eksplosionen. Det er en del af Lyndon LaRouches »Fire Nye
Love for at redde nationen«; det gør det muligt at udstede
national kredit til produktiv aktivitet.

Schiller  Instituttet  ledt  an  af  Helga  Zepp-LaRouche
mobiliserer to presserende indsatser, mens denne økonomiske
krise truer. For det første skal amerikanske borgere besejre
det britisk ledte forsøg på at drive præsident Donald Trump
væk fra embedet med fantastiske »russisk agent« -anklager. Med
en  handlingsdygtig  præsidenten  skal  en  aftale  om  et  nyt
Bretton Woods internationalt kreditsystem iværksættes netop af
USA og Kina sammen med i det mindste Rusland og Indien. Hold
London  ude  på  et  sidespor;  for  50  år  siden  ødelagde  det
Franklin  Roosevelts  oprindelige  Bretton  Woods.  Foredrag
afholdes klokken 14 (20 dansk tid – red.) hver lørdag i New
York  og  streames  af  LaRouche  PAC  online  for  at  forklare
videnskaben  bag  dette  nye  system;  ligeledes  afholdes  en
national konference i februar om at skabe et nyt paradigme af
videnskabeligt,  økonomisk  og  kulturelt  samarbejde  mellem
nationer.

Britisk  veludtænkt  modtræk
til LaRouches plan: 
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Krig,  folkemord,  statskup,
slut med national suverænitet
Den 29. jan. (EIRNS) – I løbet af 50 års videnskabelig indsats
og organisering har Lyndon LaRouche og hans internationale
bevægelse konsekvent præsenteret, og hjulpet med at skabe, et
nyt  paradigme,  som  et  menneskeværdigt  alternativ  til  det
døende  Britiske  Imperium.  Et  videnskabsbaseret  fysisk
økonomisk  system  tager  nu  form  omkring  Kinas  Bælt-  og
Vejinitiativ.  Genopretning  af  national  suverænitet  og  en
afslutning på britisk geopolitik er ved at vinde frem i takt
med  Ruslands  strategiske  indgriben  i  Syrien,  og  præsident
Donald  Trumps  hårde  anstrengelser  for  også  at  afslutte
geopolitikken, som det ses på eksempelvis den koreanske halvø
og hans tilbagetrækning af amerikanske tropper fra Syrien. En
bredere,  fungerende  alliance  mellem  USA,  Rusland,  Kina  og
Indien  ville  naturligvis  besegle  geopolitikkens  skæbne  for
evigt.

Det  Britiske  Imperiums  reaktion  på  denne  eksistentielle
trussel mod deres system har talt sit tydelige sprog.

Idet USA og Kina på instrukser fra præsident Trump og Xi
Jinping forbereder sig på vigtige handelsdrøftelser i
Washington  senere  på  ugen,  lancerede  Storbritanniens
lydige apparat i det amerikanske justitsministerium med
upåklagelig timing en 23-punkts kriminel anklage mod den
kinesiske chipgigant Huawei – designet til at sabotere
disse  drøftelser.  Og  i  dag  afholdt  Senatet  og
Storbritanniens apparat af krigshøge i det amerikanske
efterretningssamfund høringer om at fordømme Rusland og
Kina og deres alliance for at være den største trussel
mod amerikansk national sikkerhed – fordi de er stærkt
optaget af den videnskabelige og teknologiske udvikling
af  deres  nationer  og  på  grund  af  Bælt-  og
Vejinitiativet.
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Det samme britisk ledede slæng forbliver opsat på at
vælte præsident Trump eller køre ham i sænk med deres
geopolitiske  gambitter.  De  opfinder  ikke-eksisterende
forbrydelser; forsøger at indfange ofre i forbrydelser,
som de selv har begået, og hvis intet af det virker,
politisk ‘waterboard’ og på anden vis terrorisere dem
til  juridiske  studehandler  for  løgnagtigt  at  anklage
præsidenten.
Briterne fortsætter med at organisere stærkt for den
grønne affolkning af planeten, med Tyskland i centrum
for  deres  bestræbelser.  Til  deres  kriminelle,
uvidenskabelige  kampagner  for  de-nuklearisering,  de-
karbonisering og de-dieselficering har de tilføjet deres
insisteren på, at vigtige, absolut sikre, ukrudtsmidler,
såsom glyphosat (anvendes i vid udstrækning i landbruget
som Round-Up) forbydes med den begrundelse, at de er ”
kræftfremkaldende.  “Dette  er  som  den  tidligere
miljøkampagne  for  at  forbyde  brugen  af  DDT,  hvilket
forbud førte til millioners død som følge heraf. Det er
forsætligt folkedrab.
Storbritanniens  slæng  af  hønsehøge  i  Washington  er
blevet sat i højt gear for at gennemføre regimeskifte i
Venezuela – ikke for at komme det lidende venezuelanske
folk til undsætning, som de proklamerer, men for at
sætte en stopper for den Westfalske Freds system for
national suverænitet. De har også til hensigt at nægte
Kina og Rusland nogen rolle i hele Latinamerika – især
Bælt- og Vej-alternativet til deres døende spekulative
system.

Den mest effektive måde at sikre at disse farlige britiske
forhalingsmanøvrer mislykkes, er at stoppe deres forsøg på
statskup mod præsident Trump i USA – som Schiller Instituttets
grundlægger Helga Zepp-LaRouche gentagne gange har insisteret
på. Og, som led i det, at sikre at Lyndon LaRouche, 30 år
efter hans uretfærdige fængsling, endelig frifindes, og at
hans  politik  bliver  vedtaget  af  alle  nationer  rundt  om  i



verden, især i USA.

 

Et nyt Bretton Woods-system.
Det følgende uddrag stammer fra en politisk erklæring med
titlen “Vejen frem: Et foreslået grundlag for en tværpolitisk
aftale og indsats for indenrigs- og international økonomisk
politik”,  og  er  udstedt  den  15.  januar  2019  af  LaRouches
Politiske  Aktionskomité  i  USA.  De  politiske  tiltag,  der
præsenteres heri, er også nødvendige for Danmark og andre
nationer. Den første del af forslaget vedrører LaRouches fire
love: 1. Glass/Steagall-bankseparation; 2. etablering af et
nationalt  bankkreditsystem  3.  brug  af  statslig  kredit  til
forøgelse  af  produktiviteten  og  energi-
gennemstrømningstætheden gennem bl.a. moderne infrastruktur og
4.  videnskabelige  haste-programmer,  i  særdeleshed  atom-
fusionsenergi og et program for rumforskning. Her er afsnittet
om  etableringen  af  et  nyt  internationalt  Bretton  Woods-
kreditsystem:

Udover de ovennævnte indenrigspolitiske tiltag er der også et
presserende behov for handling på den internationale politiske
front. Præsident Trump har klart forpligtet sig til princippet
om national suverænitet og er imod globaliseringen; han har
udtrykt ønske om at forbedre forholdet til Rusland og Kina;
men han har endnu ikke taget fat på nødvendigheden af et nyt
Bretton Woods-system som en del af hans økonomiske dagsorden.

Og alligevel er den største hindring for at sikre vort lands
fulde  økonomiske  genrejsning,  og  at  sikre  verdensfreden
baseret  på  den  økonomiske  udvikling  af  hele  planeten,  at
præsident Nixon den 15. august 1971 forlod Bretton Woods-
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systemet,  herunder  systemet  med  faste  valutakurser  og
guldreserve-systemet, som blev indført af Franklin Roosevelt,
før  han  døde.  Bretton  Woods-systemet  var  ligesom
Glass/Steagall-loven  baseret  på  det  amerikanske  systems
økonomiske  metoder,  i  modsætning  til  det  britiske  systems
imperialistiske  metoder,  som  blev  fremsat  af  John  Maynard
Keynes, men afvist af Roosevelt.

Det  er  i  dag  en  stor  parodi,  at  der  i  den  såkaldte
’Internationale Progressive Bevægelse’ – grundlagt af senator
Bernie Sanders samarbejdspartner Yanis Varoufakis – er dem der
taler for at skabe et nyt Bretton Woods baseret på Keynes
ideer, som Roosevelt afviste, for at håndhæve deres anti-
Roosevelt grønne dagsorden.

I modsætning til Varoufakis har Lyndon LaRouche igennem årtier
foreslået en ny Bretton Woods-aftale, der skal lanceres på
grundlag af en firemagts-aftale mellem USA, Rusland, Kina og
Indien, hvilket ikke blot ville tillade den største økonomiske
renæssance i verdenshistorien, men også sikre global fred.

Grundlaget for et sådant samarbejde eksisterer allerede. Med
Bælt og Vej-Initiativet har Kina foreslået en ny politik for
samarbejde  mellem  alle  verdens  lande  for  at  overvinde
fattigdom  og  underudvikling  gennem  investeringer  i
infrastruktur, industri og landbrug. Dette er helt parallelt
med den politik, som Lyndon og Helga LaRouche foreslog: en
politik for opbygning af en Verdens-Landbro, som nu hurtigt
bliver til en ny form for økonomisk samarbejde, der har bragt
optimisme  og  håb  for  fremtiden  for  mange  lande  i
udviklingssektoren. Snarere at se den økonomiske opstigning af
Kina, der dog er en nation på næsten 1,4 mia. mennesker, som
en trussel, der skal undertrykkes, hvilket nogle tænketanke
taler for, bør USA samarbejde med Kina og andre nationer i
‘joint ventures’ for at opbygge en ny æra i den menneskelige
civilisation. Det historiske gennembrud som Kina har gjort ved
med succes at lande på Månens fjerne side, og for første gang
i historien at bringe biologisk liv til et andet himmellegeme



– Månen – i form af en levende bomuldsplante, viser, at Kina
er  engageret  i  opdagelsen  af  nye  fysiske  principper  i
universet og ikke blot “stjæler vores teknologi”, som anti-
kinesisk propaganda ellers forsøger at antyde. Det kan kun
være i De Forenede Staters interesse at samarbejde med Kina og
bygge videre på det fremragende forhold, som præsident Trump
har etableret med præsident Xi Jinping.

Dette er helt i tråd med den vision, som Franklin D. Roosevelt
nærede i forbindelse med dannelsen af det oprindelige Bretton
Woods-system ved slutningen af Anden Verdenskrig.

Principperne, som et sådant system skal baseres på, er som
følger:

 

Alle  former  for  imperialisme,  herunder  såkaldte1.
globalistiske institutioner, må afvises. I stedet skal
den ubetingede suverænitet for hver eneste nationalstat
respekteres.  Desuden  skal  samarbejdet  mellem  suveræne
nationer  understøttes  for  at  fremme  de  ubegrænsede
muligheder for at deltage i fordelene ved teknologiske
fremskridt til gavn for alle og enhver.

 

I modsætning til outsourcings-politikken for at udnytte2.
billig arbejdskraft skal fremskridtene i arbejdskraftens
produktive evne i hele verden betragtes som i den vitale
strategiske interesse for alle og enhver.

 

Teknologi skal forstås som det uundværlige middel til,3.
ikke  alene  at  øge  samfundets  potentielle  relative
befolkningstæthed,  men  også  uomgængeligt  for  at
opretholde  selv  det  nuværende  niveau  af
befolkningspotentiale.



 

Den generelle udvikling af den produktive arbejdskraft i4.
alle  suveræne  stater,  i  særdeleshed  i  de  såkaldte
udviklingslande, kræver global vægt på: a) at øge de
procentuelle andele af arbejdsstyrken, der beskæftiger
sig med videnskabelig forskning og relaterede funktioner
inden  for  forskning  og  udvikling;  b)  at  øge  det
absolutte  og  relative  omfang  af  produktion  af
kapitalgoder og også omsætningsgraden i produktionen af
kapitalgoder og c) at kombinere disse to faktorer for at
fremskynde den teknologiske udvikling i produktionen af
kapitalgoder.

 

Høje  eksportrater  for  produktionen  af  sådanne5.
kapitalgoder for at imødekomme udviklingslandenes behov
er  uomgængeligt  for  den  generelle  udvikling  af  de
såkaldte  udviklingslande:  Vores  fælles  mål  og  vores
fælles interesse er at fremme både den generelle velfærd
og fremme forudsætningerne for varig fred.

 

Ved  at  levere  øgede  mængder  af  højteknologiske6.
kapitalgoder  til  udviklingslande  fremmes
omsætningsniveauerne  i  de  eksporterende  økonomiers
sektorer for avancerede kapitalvarer. Som et biprodukt
af  sådanne  øgede  omsætninger  i  den  pågældende
undersektor af eksportlandets produktion, øges raten for
forbedring af teknologien i sådanne varekategorier med
store fordele til følge for den eksporterende nations
interne økonomi.

 

Importen af avancerede kapitalgoder øger arbejdskraftens7.
produktive  evne  i  den  importerende  nations  økonomi.



Dette gør det muligt for den importerende nation at
producere sine varer til en lavere gennemsnitlig social
pris, og gør det muligt at levere bedre kvalitet og
billigere varer som betalingsmidler til de lande, der
eksporterer kapitalgoder.

 

De  eneste  retfærdige  og  funktionsdygtige  relationer8.
indenfor finansiering af verdenshandelen mellem suveræne
stater med forskellige økonomiske og sociale systemer er
et kreditsystem baseret på faste pariteter af nationale
valutaer,  pariteter,  der  er  fastsat  blandt  suveræne
stater ved hjælp af en monetær orden med guldreserve.

 

For  at  forhindre,  at  et  guldreservesystem  med  faste9.
pariteter  udsættes  for  ødelæggende  inflationære
spiraler, er det nødvendigt at begrænse udstedelsen af
kredit  inden  for  systemet  til  udlån  for  import  og
eksport  af  fysiske  varer  i  kategorierne  “hard-
commodities”.

 

Helga Zepp-LaRouche: “USA bør
genoplive  forestillingen  om
“Dette skønne land, USA”
Den 23. januar 2019 (EIRNS) —Helga Zepp-LaRouche gjorde de
følgende bemærkninger i dag til den amerikanske afdeling af
LaRouche-bevægelsen:
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Vi befinder os i den begyndende fase af en fuldkommen ny era i
den menneskelige civillisation, og alt vi skal, er at udrydde
konceptet om at geopolitiske interesser skal forsvares under
alle omkostninger, selv hvis det betyder tredje Verdenskrig og
menneskehedens udryddelse. Der er et alternativ og det hedder
et nyt paradigme for nye relationer mellem nationer; win-win
samarbejde.

Den  eneste  forskel  er,  at  formålet  er  at  kultivere  en
befolkning  med  fremragende  egenskaber.  Jeg  har  læst  en
artikel, hvori alle bidragyderne siger, at den eneste årsag
til,  at  Kina  er  fremstående  i  rumfart,  er  at  partiet
kontrollerer videnskab og teknologi. En kinesisk lærd person
besvarede denne udtalelse ved at sige: Nej, det er fordi vi er
fuldstændigt fokuserede på opdagelser, fremragende uddannelse
og  fordi  vi  har  en  stor  og  talentfuld  befolkning  på  1,4
milliarder mennesker og man kan ikke frembringe videnskabelige
opdagelser  gennem  diktatur.  Det  er  netop  hvad  Friedrich
Schiller har uddybet ved mange lejligheder.
Der  er  ingen  grund  til  at  disse  idéer  ikke  skulle  kunne
genoplives i det smukke land, Amerika, det land, som havde til
formål at tjene som et håbets fyrtårn og som frihedstempel for
verden.
Lige nu er dette ikke tilfældet. Vi har en verden i kaos. Men
hvis folk har en idé om, at USA er nøglen til at løse krisen i
verden  —  og  på  en  vis  måde  kan  USA’s  bedste  tradition
genoplives. Men det skal genoplives i form af en republik. Som
både George Washington, Benjamin Franklin og mange andre store
præsidenter sagde: “Vi giver jer en republik, men det er jeres
opgave at forsvare den.” Og det er netop hvad der står på spil
i dag.
Med det på sinde mener jeg, at folk bør have en patriotisk
kærlighed  overfor  Amerika  fordi  det  netop  er  dét,  som  er
påkrævet. Det betyder dog ikke, at man skal være chauvinistisk
og fokusere på ét land alene, man bør efterstræbe at være det
som  Friedrich  Schiller  kalder  “en  patriot  og  en
verdensborger.” Det er på ingen måde en modsætning. Man skal
lade  sig  inspirere  af  en  lidenskabelig  kærlighed  for
menneskeheden, og det vil give en vinger, gøre en til en
krigsengel, så man kan opnå mirakler og overkomme den lille
indvendige stemme som siger “åh nej, det vil jeg ikke, jeg har



en anden agenda, og det er ovenikøbet for svært!” Derved kan
man blive en gigant som kan “hoppe over egen skygge” som det
tyske ordsprog siger. Således kan du transformere dig selv til
den krigsengel, som verden har brug for lige nu.

Den  underliggende  positive
dynamik  i  Verden  som  det
Britiske Imperium
prøver på at holde skjult for
dig
Hvis man lytter til de vestlige nyhedsmedier, skulle man tro,
at  verden  er  helt  kaotisk  og  uden  noget  ordnende  princip
overhovedet. Ved imidlertid at træde to skridt tilbage og
sætte  amerikanske  og  europæiske  “aktuelle  begivenheder”  i
sammenhæng med det der sker i resten af verden, er det lettere
at  se,  at  hvad  der  foregår  i  Vesten  er  etablissementets
reaktion på de positive kræfter for forandring, der er på spil
over hele kloden. Samtalerne mellem Xi og Kim bevæger sig
fremad, og foregriber et muligt andet topmøde mellem Trump og
Kim;  potentielle  fremskridt  i  samhandelsdrøftelserne  mellem
USA og Kina; Trumps beslutning om at trække USA ud af Syrien i
forbindelse med Astana-processen; Kinas succesfulde landing af
Chang’e 4-fartøjet på den fjerne side af månen, og meget mere.
Hør med når Schiller Instituttets grundlægger, Helga Zepp-
LaRouche, og Harley Schlanger diskuterer alt det, som medierne
forsøger at skjule for dig!
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POLITISK ORIENTERING den 10.
januar 2019:
Velkommen  til  2019:  Ud  af
kaos kan skabes en ny bedre
verdensorden
Med formand Tom Gillesberg

Kinas Chang’e-4 mission til Månens bagside indleder en ny æra.
Tirsdagens brexit-afstemning: Hvad sker der bagefter?
De gule Vestes er en massestrejke i Frankrig.
Trump trækker de amerikanske styrker ud af Syrien.
Finanssystemets fortsatte disintegration.
Yemenitiske fredsforhandlinger.
Folketingsvalg i Danmark.
Kattegat-broen: Bilbro eller en kombineret bil- og togbro?
Lydfil:

Briter erfarer at det ikke er
så  let  at  dæmme  op  for
menneskelig kreativitet
Det er værd at understrege, at der i løbet af den sidste uge
har været to fremragende strategiske udviklinger, bemærkede
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Schiller Instituttets grundlægger Helga Zepp-LaRouche i dag.
Den første er den epokegørende præstation af Kinas Chang’e-4-
Månemission,  som  allerede  frembringer  en  “Sputnik”-lignende
effekt internationalt, lige fra entusiastiske lykønskninger og
invitationer til løbende samarbejde fra Afrika, Latinamerika,
Asien  og  dele  af  det  videnskabelige  samfund  i  Vesten  til
tænderskærende frustration fra det tyske formiddagsblad Bild
Zeitung, som er forfærdet over, at Kina på denne måde har fået
forspring overfor Vesten.

Hvad Chang’e-4 viser enhver der er parat til at åbne øjnene,
sagde Zepp-LaRouche, er, at Kina er på den rette vej til
videnskabsbaseret fysisk økonomisk udvikling, herunder Bælte-
og Vej Initiativet; og at Vesten er idiotisk galt afmarcheret
og må bringes til fornuft – en opgave der vil være i centrum
for Schiller Instituttets kommende konference.

Den  anden  større  udvikling  var  aflysningen  af  NASA’s
invitation til topchefen for Roscosmos, Dmitry Rogozin, som
havde planlagt at komme til USA for at tale til ledere fra
NASA og holde møder med hans kolleger. Denne handling, der
skete på foranledning af demokratiske senatorer og andre, er
fuldstændig sindssyg, sagde Zepp-LaRouche: USA kan ikke engang
komme  til  den  internationale  rumstation  uden  russiske
raketter! Vi saver den gren af, som vi selv sidder på. Hvis vi
skal skabe en global alliance for udvikling, der ledes af de
fire  stormagter  specificeret  af  Lyndon  LaRouche  –  USA,
Rusland, Kina og Indien – er aflysningen af Rogozins besøg det
værst tænkelige, man overhovedet kunne gøre.

Disse to udviklinger afspejler de igangværende, modsatrettede
processer; og som sådan indkapsler de den opgave, som planeten
står overfor i dag.

De foregår i forbindelse med en ulmende massestrejke, der – om
end ujævnt – fejer hen over planeten, en ulmen der stædigt
undviger britisk kontrol. Dens udtryk omfatter:



 

Chang’e-4-missionen:  Briterne  finder  til  deres
forfærdelse ud af, at når menneskelig kreativitet som
sådan fanger menneskers fantasi, er det smitsomt.

 

Brexit processen: I takt med at Storbritannien slingrer
mod en “hård-Brexit” i forhold til EU den 29. marts, er
en  større  kapitalflugt  fra  City  of  London  allerede
påbegyndt, hvilket – ifølge nogle regnskaber – udgør
mere end 10% af aktiverne i den britiske banksektor, for
ikke  at  nævne  den  langt  mere  signifikante  derivat-
spekulationsboble, der drives af London.

 

Trumps  præsidentskab  i  USA:  Trump  fortsætter  med  at
modstå de støjende forsøg på at stoppe hans fastlagte
politik om at afslutte de “uendelige krige” overalt. Det
er  ikke  kun  Syrien,  der  står  på  spil,  eller  hele
Sydvestasien  for  den  sags  skyld;  det  er  hele  det
“specielle forhold” med briterne og deres geopolitiske
og økonomiske vanvid.

 

Protestdemonstrationer med De gule Veste: Som LaRouche-
allierede og tidligere franske præsidentkandidat Jacques
Cheminade  har  understreget,  er  det  et  ulmende
massestrejke-fænomen, der finder sted i Frankrig, men
det udspringer ikke fra Frankrig – det er en del af den
samme  globale  proces  med  afvisning  af  de  mislykkede
institutioner, som også ses andre steder.

 

López  Obrador-præsidentskabet  i  Mexico:  AMLO  (Andrés
Manuel López Obrador, red.) fører støt Mexico tilbage



til  sin  historiske,  nationalistiske  politik  med
økonomisk vækst, et stærkt præsidentskab og respekt for
national  suverænitet  samt  ikke-intervention  i  andre
nationer. London troede, de havde dræbt dette Mexico –
men de tog fejl.

 

Ligesom briterne erfarer, mere generelt, at det ikke er så
nemt at dæmme op for og dræbe menneskelig kreativitet, når
først den er begyndt at brede sig.

 

Kast  nyt  lys  på  planeten
Jorden
Den 6. januar (EIRNS) – NASA’s administrerende direktør, Jim
Bridenstine, bekræftede i weekenden, at NASA’s invitation til
den russiske generaldirektør for Roscosmos, Dmitry Rogozin, om
at  besøge  USA  er  blevet  aflyst  på  grund  af  pres  fra
amerikanske  senatorer,  der  er  involveret  i  vedholdende
konfrontation med Rusland. Denne beslutning er ikke alene  en
yderligere provokation fra det amerikanske “krigsparti”, der
befinder sig i et tæt omløb omkring det Britiske Imperiums
politiske etablissement. Det kommer på et afgørende tidspunkt
for et potentielt samarbejde mellem fire stormagter – Rusland,
Kina,  Indien  og  USA  –  om  det  mest  betydningsfulde  af  de
forhold som menneskeheden står over: Videnskabeligt samarbejde
om rumforskning, den næste store ’grænse’ for menneskehedens
voksende herredømme over vores univers. Bestræbelser på at
forpurre  et  sådant  nødvendigt  samarbejde  er  virkelig  en
forbrydelse mod menneskeheden.
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Som  Wu  Weiren,  chef  for  Kinas  måneprogram,  så  veltalende
udtalte  umiddelbart  efter  den  spektakulære  Chang’e-4
månelanding: “At udforske det ukendte er menneskets natur.
Månen er en mystisk verden for os. Vi har et ansvar for at
udforske og forstå den. Månens udforskning vil også uddybe
vores forståelse af Jorden og os selv.”

Det  pres,  der  i  dette  tilfælde  anvendes  af  amerikanske
senatorer, er kun en del af det Britiske Imperiums strategi om
at bruge den nye amerikanske Kongres – herunder dens medie-
forstærkede kampagne for at afsætte præsident Donald Trump ved
en rigsretssag; den igangværende heksejagt i form af Muellers
undersøgelse;  og  internationalt  pres  fra  “fremmede  magter”
(dvs. briterne) for at lægge præsident Trump i en spændetrøje.
Disse tiltag er taget i anvendelse for – på den ene eller
anden måde – simpelthen at forhindre ham i at regere som
præsident, baseret på den politik, som han blev valgt på.

Hvad der også er sigende er indsatsen i den 11. time for at
sabotere Trumps tilbagetrækningspolitik for Syrien, eftersom
de frygter potentialet for en fuldstændig omorganisering af
Sydvestasien, væk fra årtier (eller ligefrem århundreder) med
det Britiske Imperiums blodige geopolitiske ‘Great Game’.

Schiller  Instituttets  grundlægger,  Helga  Zepp-LaRouche,
tilrådede  i  dag:  Ignorer  distraktionerne.  Hold  nationens
opmærksomhed fokuseret på de virkelige problemer, som verden
står  overfor:  Firemagts-samarbejdet  om  at  skabe  et  nyt
paradigme i retning af den kurs, der er udlagt med Kinas Bælte
og Vej-initiativ; afslutning af britisk geopolitik og dens
tilhørende  krige;  og  overvindelse  af  det  foruroligende
transatlantiske  finansielle  sammenbrud  med  LaRouches  Fire
Love, der begynder med en Glass-Steagall ‘brandvæg’ – som også
er den eneste effektive ‘væg’, der faktisk kan stoppe A/S
Narkotikas  (imperiets  organiserede  narkotika-kriminalitet,
red.) nye opiumskrig mod USA og andre, hvilket Lyndon LaRouche
har sagt længe.



Menneskehedens  nylige  tilstedeværelse  på  Månens  såkaldte
‘bagside’  og  den  nye  æra  for  win-win  samarbejde  for
menneskeheden, som der dermed er blevet åbnet for, kan kaste
nyt  lys  på  løsningen  af  disse  centrale  spørgsmål  nede  på
planeten Jorden.

 

 

Hvad verden behøver nu
Den  3.  januar  (EIRNS)  –  Som  hele  verden  nu  ved,  landede
Chang’e-4 i dag på den anden side af månen, menneskehedens
første landing dér nogensinde. Som EIR’s stiftende redaktør
Lyndon LaRouche korrekt havde forudsagt, selv før Chang’e-4-
missionen formelt blev annonceret i december 2015, er en ny
æra begyndt for menneskeheden. Ouyang Ziyuan, fader til og
leder af Kinas program for udforskning af Månen, gav i dag et
interview til CGTN-TV, hvor han diskuterede sin opdagelse af,
at Månens Helium-3 vil forsyne menneskeheden med fusionskraft
som energi i de næste 10.000 år. På samme tid blev den store
mulighed, som månens bagside tilbyder for lavfrekvent radio-
astronomi  –  flere  gange  beskrevet  af  LaRouche  PAC’s
forskerhold  –  udnyttet  allerede  i  går,  da  det  kinesiske
månefartøj  blev  koblet  sammen  med  missionens  Queqiao-
relæstation,  hvorved  man  dannede  et  sammensat  lavfrekvent
radioteleskop, der rækker langt ud over vores galakse, idet
månens masse beskytter det mod jordens interferens.

Samtidig måler månefartøjet den lokale vandkoncentration med
henblik på en fremtidig bemandet landing. Men endnu vigtigere
er Chang’e-4’s rolle i vores arts historiske fremskridt fra
jorden og ud i solsystemet, galaksen og hinsides, der blev

https://schillerinstitut.dk/si/2019/01/hvad-verden-behoever-nu/


indledt  mod  enorme  odds  af  heroiske  tyskere,  russere  og
amerikanere i det 20. århundrede. Men det blev brutalt lukket
ned  af  Storbritannien  efter  de  amerikanske  bemandede
månelandinger  i  1969-72.  Endeligt,  efter  to  tabte
generationer,  er  denne  menneskehedens  store  kamp  atter
genoptaget.  Vi  erindrer  ordene  fra  den  store  sovjetiske
rumforsker Sergei Pavlovich Korolyov til hans hold på Baikonur
den  4.  oktober  1957,  da  Sputnik  blev  opsendt  med  succes:
»Menneskehedens  bedste  sønners  drømme  er  blevet  til
virkelighed  –  stormen  mod  rummet  er  begyndt.«

En ny æra er begyndt, hvis… – hvis, og kun hvis, vi drager
klar fordel af den. Hvis vi i stedet går glip af denne sidste
chance,  kan  menneskeheden  falde  tilbage  til  forrige
århundredes mørke eller værre. På samme dag som månelandingen,
den 2. januar (EST – red.), drev præsident Donald Trump den
britiske  fjende  til  raseri  i  et  halvanden  times  TV-
transmitteret  kabinetmøde,  hvor  han  placerede  ansvaret  for
fred i både Afghanistan og Syrien på disse lande samt deres
naboer, herunder Indien, Pakistan og Rusland for Afghanistans
vedkommende, Tyrkiet og Rusland, måske også Iran, for Syriens.
Præsidenten sagde, at Sovjetunionen i 1979 var i sin gode ret
til at intervenere militært i Afghanistan, hvorfra terrorisme
oversvømmede  unionen.  Som  Schiller  Instituttets  præsident
Helga Zepp-LaRouche har bemærket, åbner præsident Trump døren
til en Westfalsk fredsløsning for Sydvestasien – en løsning
som Kissinger, der taler for sine britiske herrer, udelukker.
Disse britiske herrer vil aldrig tilgive Donald Trump for
dette,  så  længe  han  lever.  Den  fuldstændige  afskrift  af
præsidentens udveksling med sit kabinet er offentliggjort på
det Hvide Hus’ hjemmeside. Men endnu engang er det, der er
yderst vigtigt om denne store forandring, ikke de faktiske
omstændigheder i sig selv (endnu mindre kommentarer om dem),
men  snarere  hvad  vi,  menneskeheden,  gør  med  dem  –  eller
undlader at gøre.

Den udgave af EIR, der udkommer 4. januar, indeholder en tale



af Lyndon LaRouche fra marts 1998 med titlen »Mod et Nyt
Bretton  Woods.«  Han  talte  blandt  andet  til  embedsmænd  og
rådgivere  for  daværende  præsident  Bill  Clinton  og  dermed
indirekte til præsidenten selv. Efter at have tegnet et samlet
levende billede af ideén om det Nye Bretton Woods-system ud
fra  dets  bestanddele  ,  herunder  komponenter  som
maskinværktøjernes  rolle  og  Den  Eurasiske  Landbro,  var
LaRouches ord, når man sætter dem på spidsen: »I siger, at det
er alle gode forslag. I indrømmer, at idéerne er smukke. Men I
siger, at det ‘ikke ligger i kortene’. Lad mig sige jer noget:
Tag lederskab eller kom af vejen!« I en artikel i samme udgave
af EIR skriver Dennis Speed fra LaRouchePAC’s ledergruppe med
et kinesisk ordsprog, der peger i samme retning: »De, der
siger, at det er umuligt, bør ikke forstyrre dem, der gør
det.«

I den nævnte tale fortæller LaRouche den usminkede sandhed om,
hvad lederskab er, og hvad det ikke er. Er lederen den, der
omhyggeligt  analyserer  og  genanalyserer  midlerne  (eller
tabene) for minutiøst at kunne veje oddsene for succes og
fiasko  mod  hinanden?  Vil  Trump  blive  sat  for
rigsretsdomstolen? Vil denne eller hine forfærdelige ting ske?
Eller markerer han dristigt den hidtil usynlige, kritiske vej
og sætter alt på spil for sejr, som Tysklands general Alfred
von  Schlieffen  gjorde  det  i  første  verdenskrig?  Kæmp
utrætteligt for at vende flanken, spar ingenting, selvom – som
det ofte er tilfældet – slagets fremtidige udvikling endnu
ikke kan forudsiges. Dette er den måde, kampen skal føres, på
mange fronter, for LaRouches Nye Bretton Woods.



Løgnen,  der  er  værre  end
»Russiagate«:  Fortielsen  af
menneskehedens fremskridt
Den 2. januar (EIRNS) – Det nye år begynder med et paradoks,
har  Schiller  Instituttets  præsident  Helga  Zepp-LaRouche
noteret sig i diskussion med sin organisation i denne uge og i
sin nytårstale. Mange nationer i verden bevæger sig hen imod
et nyt paradigme for økonomisk samarbejde og fred, væk fra en
æra af geopolitiske krige og konfrontationer, der er forankret
i kredse omkring det britiske imperium. Dette nye paradigme
viser  sig  ikke  udelukkende  i  det  storslåede
infrastruktursamarbejde omkring Kinas Nye Silkevej, der bare
vokser og vokser; men også i præsident Donald Trumps diplomati
vis-à-vis den Koreanske halvø; i Japans forbedrede samarbejde
med Rusland samt Japans og Indiens forbedrede samarbejde med
Kina;  i  det  forbedrede  samarbejde  mellem  de  tidligere
krigsførende  nationer  på  Afrikas  Horn;  ja  selv  i  den
potentielle afslutning af tilstanden af »permanent krig« i
Sydvestasien  ved  præsident  Trumps,  præsident  Putins  og
præsident Erdogans gensidigt forstærkende handlinger.

Alligevel vil den gennemsnitligt »informerede borger« i USA
eller Europas nationer aldrig vide noget derom. Medierne i
disse  lande  beskriver  overvejende  udgangen  af  2018  som
dystopisk, kaotisk eller håbløs, medmindre de kan have held
til at fjerne Donald Trump fra embedet og genoprette »det
transatlantiske  forhold,«  med  ledere,  der  vil  indføre
klimaskat  og  fuldt  ud  konfrontere  Rusland  og  Kina.  Det
overraskende konstruktive forhold mellem Trump og Mexicos nye
præsident Andrés Manuel López Obrador eksisterer for eksempel
ikke for disse medier eller deres godtroende læsere. Men det
har  øget  potentialet  for  reel  udvikling  af  Nord-  og
Mellemamerika. Det voksende potentiale for fred i Syd- og
Sydvestasien  eksisterer  ikke  for  dem,  kun  den  formodede
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»alvorlige fare« det udgør for verden, at amerikanske tropper
kommer hjem fra Syrien og Afghanistan!

Fordi Schiller Instituttet, Lyndon LaRouche og Helga Zepp-
LaRouche har arbejdet i årtier for at forberede paradigmet for
Verdenslandbroens udrulning, der nu omfatter snesevis af lande
i Bælte og Vej-Initiativet, arbejder de nu som en dominerende
faktor internationalt. Idet de har kæmpet for den Westfalske
tilgang til en fredsslutning, hvor alle parter indvilger i at
»fremme« de andres »nytte, ære og fordel«, konstaterede Helga
Zepp-LaRouche, at de nu udøver ekstraordinær indflydelse på
trods af et øjensynligt minimalt mandskab. Den reelle fare
ligger  ikke  i  den  påståede  »trussel  fra  Bælte  og  Vej-
Initiativet  mod  Europa«  eller  lignende  afsindsudsagn  mod
menneskehedens fremskridt, men i den overhængende fare for et
nyt  sammenbrud  af  det  London-  og  »Wall  Street«-centrerede
finansielle system, ligeså slemt som i 2008 eller værre.

Nu er de konkrete politiske forslag om at adskille bankerne og
om produktiv kredit, som Schiller Instituttet har fremlagt i
sine  rapporter,  på  dagsordenen.  Disse  tiltag  samt  et
produktivt  samarbejde  inden  for  rumforskning,  udvikling  af
ubegrænset  fusionskraft  og  udvikling  af  relaterede
plasmateknologier er nu de umiddelbare udsigtspunkter, vi bør
have fokus på i 2019. Som Helga Zepp-LaRouche konkluderede i
sin nytårstale: »Vi kan forme en ny civilisationens æra, hvor
vi overvinder geopolitik en gang for alle. Og jeg vil bede dig
om  at  arbejde  sammen  med  Schiller  Instituttet,  så  vi  kan
overbevise de resterende nationer, som stadig klamrer sig til
de gamle antagelser, og især få de europæiske nationer til at
deltage  i  det  nye  paradigme.  Vi  kan  skabe  en  fantastisk
fremtid, hvis vi arbejder sammen.«



Det store »hvis…«
Den 25. december (EIRNS) – Efter juleferien befinder vi os
midt  i  en  verdensomspændende  krise,  der  giver  den  bedste
mulighed  for  et  grundlæggende  gennembrud  for  menneskeheden
siden Franklin Roosevelts sidste indsats for tre fjerdedele af
et  århundrede  siden.  Dette  enestående  øjeblik,  der  ingen
fortilfælde  har,  byder  sandsynligvis  på  endnu  større
muligheder  end  dem,  som  Douglas  MacArthur  hyllede  ved
slutningen af Anden Verdenskrig – før Churchill og Truman
ødelagde dem. Selvom det er sandt, at frygtelige farer truer
os, kan Lyndon LaRouches metoder dog give inspiration til
målrettet og vidtrækkende lederskab, der kan sætte nationer i
stand til at overvinde dem.

Lad  os  forsøge  at  illustrere  dette:  Præsident  Trumps
beslutsomme indsats for at trække sig tilbage fra Syrien og
derefter,  formodentligt,  fra  Afghanistan,  har  selvfølgelig
mindet det amerikanske folk om årsagerne til, at de valgte ham
som præsident. Efter ødelæggelserne under Bush- og Obama-årene
har det genoplivet deres vision om, hvad landet kunne være.
Men  det  har  gjort  mere,  som  flere  rapporter  forsigtigt
indikerer. Den amerikanske afvisning af »de evige krige«, der
blev pranget USA på af Det Britiske Imperium, udløser samtidig
en begyndende forhandlingsproces mellem de fire magter USA,
Rusland,  Kina  og  Indien,  sammen  med  andre  såsom  Tyrkiet,
Syrien og Pakistan, om en fremtrædende fredsorden for Syd- og
Sydvestasien. Dette passer ikke kun sammen med Kinas Bælte og
Vej Initiativ, men det bringer os tættere på forhandlingerne
om et nyt Bretton Woods-system – hvis vi gennemtvinger disse
forhandlinger. Samtidig vil Kinas Chang’e-4, der nu kredser om
månen, snart udføre den første bløde landing på månens bagside
– måske allerede i den første uge af januar. Ligesom vi nu går
ind  i  en  periode  uden  fortilfælde  i  hele  menneskehedens
historie,  så  vil  alt,  hvad  det  kinesiske  landingsfartøj
finder, være nyopdaget; ingen har nogensinde været der før, så
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intet er rigtigt kendt.

Selvom »fake-news« medierne nøjeregnende ignorerer Chang’e-4
nu, vil det snart være umuligt selv for dem, og nyheden om
denne store rummission for menneskeheden vil blive kendt midt
i den igangværende massestrejkeproces. Lederen af LaRouchePAC
Texas Kesha Rogers har spurgt, om vi vil se et »Chang’e-4
chok«  ligesom  Sputnik-chokket  den  4.  oktober  1957  –  et
rimeligt spørgsmål. Sputnik, menneskets første skridt ud i
rummet, forandrede verden for evigt. Faktisk blev USA under
Eisenhowers  anden  administration  ændret  som  over  natten.
Genoplivelsen af landet og New Deal-ånden, som vi forbinder
med  Kennedy-årene,  begyndte  faktisk  under  Eisenhower  med
Sputniks »bip-bip«. Sammen med Chang’e-4 har vi fejret 50-års
dagen  for  Apollo  8-missionen,  hvor  mennesker  første  gang
kredsede  om  månen.  Dette  var  første  gang  nogensinde,  at
mennesker havde forladt indflydelsen fra jordens tyngdefelt og
mærket  et  andet  himmellegemes  tyngdefelt.  Årtier  tidligere
havde den russiske rumpioner Konstantin Tsiolkovsky kaldt det
»at bryde tyngdekraftens slavekæder.«

Apollo  8  var  ikke  kun  en  triumf  for  menneskeheden  og
videnskaberne,  det  var  også  en  lederskabets  triumf.  Tre
astronauter  var  blevet  dræbt  i  1967,  og  det  amerikanske
måneprogram havde problemer. Derefter, i august 1968, kun 16
uger før Apollo 8 skulle opsendes, indkaldte en Nasa-leder på
mellemniveau i Houston to ligesindede til et hemmeligt møde
for  at  foreslå  at  ændre  det,  der  ville  have  været  en
overflødig  kredsende  mission  om  jorden,  til  den  første
bemandede mission til en bane om månen. Efter at Houston i
hemmelighed  havde  fastslået,  at  missionen  virkelig  var
gennemførlig, ringede de til Nasa-administrator Jim Webb i
Europa for at komme i gang. Webb var rasende på dem, men han
måtte give sig, og resten er historie. Videnskab, historie,
lederskab – i sidste ende et og det samme.

I sin selvbiografi fra år 2000, »Failure is Not an Option« (At
fejle kan ikke komme på tale – red.), skrev den banebrydende



flyveleder  Gene  Kranz:  »For  at  holde  denne  mission  klart
adskilt fra de nuværende planer, udpegede jeg Apollo 8 som X-
missionen. Indtil missionen blev godkendt, måtte vi bevare
alle missionens data for den oprindeligt planlagte E-mission.
X-missionen  trådte  nu  ind  i  rækken  sammen  med  Gemini  4’s
vandring  i  rummet,  Gemini  6/7’s  rendezvous  og  [George]
Muellers »all-up« test-koncept for Saturn V raketten (dvs. at
teste alle tre trin i første hug, frem for først at teste
første trin, så andet og til sidst tredje – red.) af eksempler
på  den  risikovillige  og  højtydende  ledelse  vi  havde  i
1960’erne. Beslutningen om at tage til Månen med Apollo 8 blev
truffet, før vi nogensinde havde fløjet et bemandet Apollo-
rumfartøj.«

Trump  går  imod  imperiet:
annoncerer  tilbagetrækning
fra Syrien,
udvikling  i  Mexico  og
Mellemamerika
Den 19. december (EIRNS) – Præsident Trump er begyndt at finde
råderum til at handle efter sine egentlige hensigter, idet han
har konsolideret støtten i Senatet under valget, hvilket i
store  træk  gør  en  rigsretssag  umulig,  mens  det  britiske
fupnummer, Russiagate, smuldrer. I løbet af de sidste 24 timer
har Trump påført to slag mod imperiet, ved at erklære at alle
amerikanske tropper og operatører fra udenrigsministeriet vil
blive trukket hurtigt ud af Syrien og samtidigt erklære, at
USA og Mexico vil fortsætte med store fælles investeringer i
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jobskabelsesprogrammer  i  de  fattigdomsramte  (og
narkotikainficerede)  områder  i  det  sydlige  Mexico  og  de
centralamerikanske  nationer  Honduras,  El  Salvador  og
Guatemala.

Om  Syrien  tweetede  præsidenten:  “Vi  har  besejret  ISIS  i
Syrien,  min  eneste  grund  til  at  være  der  under  Trump-
præsidentskabet.”  Hans  talsmand  bekræftede,  at
tilbagetrækningen vil fortsætte i hast. Ifølge New York Times
har nogle Pentagon-embedsmænd kæmpet med næb og kløer for at
stoppe  ham,  eller  i  det  mindste  gøre  det  til  en  gradvis
tilbagetrækning, men Trump ville ikke give sig. Dette skete på
den samme dag, som “Astana-gruppens” garanter for våbenhvilen
i  Syrien,  Rusland,  Tyrkiet  og  Iran,  kom  til  enighed  med
syrerne  og  FN  om  at  oprette  et  forfatningsudvalg  for  at
udarbejde en forfatning for en ny syrisk politisk struktur.
Trump  har  gentagne  gange  understreget,  at  han  ikke  er
interesseret i et regimeskifte i Syrien eller andre steder. I
Mexico har Trump fundet fælles fodslag med den nye mexicanske
præsident Andrés Manuel López Obrador (eller AMLO, som han
kaldes) om de nødvendige midler til at håndtere den ulovlige
migrationskrise – at skabe arbejdspladser. AMLO sagde tirsdag
formiddag:  “Dette  er  en  ny,  anderledes  måde  at  håndtere
migrationsproblemet på, som omhandler årsagerne. Dagen kommer
snart, hvor folk ikke behøver at emigrere fra Mexico – i det
mindste er det min drøm. “Aftalen som blev indgået i går, vil
omtrent  fordoble  USA’s  planlagte  investeringer  i  regionen,
måske med over 10 milliarder dollar.

Nu begynder kampen for at gøre dette initiativ til starten på
det kæmpe regionale infrastrukturprogram, der kræves for at
besejre narkokartellerne og den enorme fattigdom i regionen,
som f.eks. at bygge jernbanen, der forbinder kontinenterne i
Nord- og Sydamerika, der er foreslået lige siden McKinley-
administration. Det er netop dette engagement i fred gennem
udvikling og samarbejde med Rusland og Kina i denne vision for
fremtiden, som har drevet det vanvittige Britiske Imperiums



indsats for at bringe Trump til fald. Det MI6-fabrikerede
svindelnummer om ”aftalt spil med Rusland” er blevet afsløret
som  et  totalt  bedrageri,  og  selvom  Mueller  og  hans  team
fortsætter med at fremstille så mange potentielle anklager mod
Trump  som  muligt  (ingen  har  noget  at  gøre  med  Rusland,
Muellers tildelte mål), bevæger Trump sig videre.

Det britiske Overhus slap katten ud af sækken den 18. december
med  en  rapport  udgivet  af  “Komiteen  for  Internationale
Relationer”  med  titlen:  “Britisk  Udenrigspolitik  i  en
omskiftelig Verden”. Ligesom imperier har for vane, når de
nuværende  midler  til  at  drive  en  verdensmagt  er  ødelagt,
lister de ikke stilfærdigt væk i natten. Deres midler i de
sidste  mange  årtier,  efter  Franklin  Roosevelt  og  John  F.
Kennedys død, har været at bruge amerikanske “muskler” for at
gennemføre britisk imperial politik – udkæmpe koloniale krige
i Sydøstasien og Sydvestasien og pålægge “IMF betingelser” for
at forhindre enhver reel udvikling i de tidligere kolonier.
Overhusets  rapport  jamrer  over,  “at  skaderne  på  de
amerikansk/britiske  relationer  (briternes  vigtigste
internationale forhold), hvis Trump skulle vinde det næste
præsidentvalg, vil blive længerevarende, og regeringen ville
blive  nødt  til  at  lægge  mindre  vægt  på  at  nå  en  fælles
amerikansk/britisk tilgang til de vigtigste problemer i dag,
end  det  har  været  tilfældet  tidligere”.  Faren  ved  dette,
tilføjer de, er at Kina og Rusland også udgør en trussel mod
den “regelbaserede internationale orden” (deres eufemisme for
det Britiske Imperium). Og Indien, frygter de, kan også slippe
væk fra deres imperiale styre.

Her har vi det – imperiet er bange for den potentielle samling
af USA, Rusland, Kina og Indien, “De Fire Magter”, som Lyndon
LaRouche længe har insisteret på er den nødvendige minimum af
kraft, der behøves for at afslutte det britisk-kontrollerede
verdensfinansielle  systems  magt,  og,  gennem  en  ny  Bretton
Woods-konference  med  andre  ligesindede  nationer,  i  stedet
oprette  et  kreditsystem  med  faste  valutaer,  baseret  på



hamiltoniske principper for global udvikling. Kinas Bælte og
Vej-Initiativ eksisterer allerede som strukturen (foreslået af
LaRouche i 1990’erne) der er nødvendigt for at lancere et nyt
paradigme  for  global  udvikling  –  hvilket  forklarer  den
nuværende masseudgydelse af hysteriske angreb på Kina og Bælte
og Vej-Initiativet, ved simpelthen at fornægte virkeligheden
af det økonomiske mirakel skabt af Kina i løbet af de sidste
40 år, og deres intention om at gøre processen tilgængelig for
hele verden.

Den kendsgerning at det nuværende London/Wall Street-baserede
finanssystem nu er i de første stadier af opløsning, som i
stigende grad anerkendes af de finansielle oligarker selv,
øger simpelthen nødvendigheden af at bringe disse nationer
sammen for en ny Bretton Woods-proces. Det eneste der står i
vejen  er  det  Britiske  Imperium.  Er  det  ikke  på  tide  at
afslutte det? Albion delenda est.

 

Løgnene imod Kina, Rusland og
Trump kommer fra de britiske
neoliberale,
som  har  bragt  deres  eget
system på fallittens rand.
Uddrag fra Helga Zepp-LaRouches webcast –

Løgnene imod Kina, Rusland og Trump kommer fra de britiske
neoliberale, som har bragt deres eget system på fallittens
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rand.

Med den succes som Kina har haft med at hæve levestandarden
for  befolkningen  i  de  sidste  fire  årtier,  hvorfor  bliver
landet  så  udsat  for  en  kampagne  med  sådanne  “ondsindede
fabrikationer”  (i  Foreign  Affairs,  ARTE-dokumentar  og  i
medierne generelt) – især da Kina arbejder for at hjælpe andre
nationer med at opnå lignende resultater med sit Bælte og Vej-
Initiativ? Hvorfor de konstante angreb på Putin og Rusland? Og
hvorfor optrapningen af Mueller imod Trump, da han ikke har
fremlagt noget bevis for “russisk indblanding”, hvilket er
hvad Russiagate skulle dreje sig om?

I dagens webcast opfordrer Helga Zepp-LaRouche seerne til at
studere de store filosoffers værker, herunder Platon, Cusa,
Leibniz, Schiller, Einstein og hendes mand Lyndon LaRouche,
for at udvikle deres evne til at lytte til deres egen indre
stemme for at være i stand til at ”tænke selv”, så de kan
besvare disse spørgsmål for sig selv.

Mens det britiske Overhus beklager udsigten til afslutningen
af det “særlige forhold” (mellem Storbritannien og USA, red.),
tog Trump to store skridt væk fra det gamle paradigme, og
indvilligede i at arbejde sammen med Mexico i projekter om
økonomisk  udvikling  i  Mellemamerika,  og  annoncerede
afslutningen  af  USA’s  militære  intervention  i  Syrien.

Hun opfordrede vores seere til at bruge ferien til at læse og
diskutere gode ideer med familie og venner.

 



Bælte og Vej-Initiativet kan
hjælpe  Latinamerika  og
Caribien  med
industrialisering
Den 17. december (EIRNS) – I et interview med Xinhuai Beijing
offentliggjort 16. december skamroste Alicia Barcena, direktør
for FN’s Økonomiske Kommission for Latinamerika og Caribien
(ECLAC), Kinas udvikling siden lanceringen af dets reformer og
økonomiske åbning for 40 år siden, og udtrykte håb om, at
Bælte og Vej-Initiativet (BVI) vil spille en central rolle i
at hjælpe med Latinamerikas industrialisering.

Den  latinamerikanske  industrielle  genoplivning  “er  en  stor
udfordring,” sagde hun, men understregede, at det er kinesiske
investeringer “der er inviteret til at blive en del af denne
proces. Det vil hjælpe os med at gøre, hvad Kina gjorde for 40
år siden, hvilket var at forandre dets produktive struktur.”

Hun tilbød et eksempel på, hvordan dette kunne ske ved at pege
på eksemplet med de store reserver af litium, der findes i
Chile  og  Bolivia.  Snarere  end  blot  at  eksportere  dette
mineral,  spurgte  hun:  “Hvorfor  ikke  først  etablere  en
industriel platform i regionen … og producere batterier eller
elbiler? Kinesiske investeringer kan hjælpe med at gøre litium
mere værdifuldt i Latinamerika.”

Barcena understregede, at BVI “er fundamentalt” og mindede om,
at den kinesiske udenrigsminister, Wang Yi, i januar måned
havde inviteret nationerne i regionen til at deltage i dette
globale udviklingsprogram på topmødet i Kina-CELAC Forum i
Santiago, Chile. Nu, sagde hun, har mere end 10 af regionens
lande  tilsluttet  sig.  Barcena  roste  Kinas  forsvar  for
flersidighed og dets vision om “at dele sine teknologiske
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fremskridt med udviklingslande, hvilket for os er fantastisk”.
På  et  tidspunkt  med  store  handelsmæssige  og  teknologiske
spændinger er “Kinas tilnærmelse til mange latinamerikanske
nationer meget relevant”.

 

NYHEDSORIENTERING  NOVEMBER-
DECEMBER 2018:
Kun  Glass/Steagall-
bankopdeling  og  et  Nyt
Bretton Woods-kreditsystem
kan  håndtere  et  nyt
finanskrak
Download (PDF, Unknown)

London  og  Wall  Street  kan
ikke overleve til 2020;
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angriber  et  kinesisk
lederskab, der tænker årtier
frem
Den 17. december (EIRNS) – Hvis vi skal have held med at få
præsident Donald Trump til at rette sin opmærksomhed imod den
økonomiske krise, som nu rammer USA, skal de skændige angreb
på Kina, som især fremføres af neokonservative medlemmer i
hans  administration  og  af  uvidende  europæiske  »ledere,«
bringes  til  tavshed.  Det,  der  bevæger  disse  figurer,  som
f.eks. Trumps nationale sikkerhedsrådgiver, John Bolton, til
at storme frem som Alcibiades og lidenskabeligt søge en ny
»Thukydids fælde«, er det samme finansielle sammenbrud, som er
på vej til at tage London og Wall Streets megabanker ned og
hele den »neoliberale« orden med. De deler ikke præsident
Trumps overbevisning om, at stærke økonomiske fremskridt og
stormagtssamarbejde er muligt. De deler kun Wall Street og
»City  of  London«s  elites  pessimisme,  som  venter  endnu  et
kollaps – større end det sidste. Og folkene i flere og flere
vestlige nationer har siden Brexit-folkeafstemningen midt i
2016 gjort oprør mod deres neoliberale orden.

Intet  kunne  påvise  denne  ekstreme  »vi-har-ingen-fremtid«-
pessimisme mere gennemført, end det ondskabsfulde psykologiske
angreb  på  Kinas  præsident  Xi  Jinping,  der  fyldte  et  helt
program på den fransk-tyske fælles offentligt finansierede tv-
kanal,  ARTE  TV  (se
https://www.arte.tv/de/videos/078193-000-A/die-welt-des-xi-jin
ping/ – red). Denne plaprende »psykoanalyse på afstand,« hvor
man bagvasker en leder, hvis forslag for økonomisk fremgang på
grundlag af samarbejde har vundet i snesevis af nationers
respekt, er et nyt lavpunkt i Vestens adfærd, som vil være det
rene selvmord for de vestlige nationer, hvis det tolereres.
Ved på diplomatisk vis at bruge Bælte og Vej Initiativet med
dets store projekter til at udvikle Afrika og gradvist at
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udrydde  landdistrikternes  fattigdom,  viser  Xi  med  al
tydelighed,  at  han  tænker  fremad  mod  den  fremtid,  som
menneskeheden kan skabe i 2050 og derudover. De mere og mere
skingre angreb på Xi og Den Nye Silkevej kommer, efterhånden
som de amerikanske og europæiske gældsmarkeder går i stå,
aktie-  og  obligationsmarkederne  falder,  de  faste
ejendomsmarkeder  falder  og  den  europæiske  økonomiske  vækst
igen bliver negativ.

De  transatlantiske  bankers  »alting-boble«  vil  briste  meget
snart; derfor denne holdning til Kina og Rusland. Præsident
Trump mener stadig, at han muligvis kan samarbejde med disse
stormagter – både for fred og for hurtig økonomisk udvikling,
og han mener, at menneskehedens teknologiske fremskridt ikke
er  underlagt  »klimaforandringer.«  Men  det  kræver  et
langtrækkende klarsyn om menneskelig fremgang, som præsidenten
endnu ikke har tilegnet sig. Ellers ville han ikke, uvidende
og uforberedt, lade finansiel ruin ramme USA.

Det kræver, som Schiller Instituttets præsident Helga Zepp-
LaRouche i dag understregede, det fulde 50-årige klarsyn for
menneskets fremskridt, som Lyndon LaRouche har fremlagt i sine
bøger, som f.eks. {Earth’s Next 50 Years} (Jordens 50 kommende
år  –  red.).  Og  det  kræver  {omgående}  tiltag,  såsom
genindførelsen  af  Glass-Steagall-loven  til  beskyttelse  af
produktiv bankvæsen og økonomi mod Londons og Wall Streets
krak. Med et sådant fremsyn ville Trump være i stand til at
afværge de nye koldkrigeres angreb på ham og arbejde med Xi,
Putin og Modi i Indien for at lancere en ny og levedygtig
monetær orden, et nyt »Bretton Woods«.



Helga Zepp-LaRouches tale til
Schiller  Instituttets  og
EIR’s seminar
for  diplomater  m.v.  i
København
Helga Zepp-LaRouche talte til seminaret via video-link fra
Tyskland. Derudover talte EIR’s økonomiredaktør Paul Gallagher
via video-link fra Virginia og Hussein Askary til seminaret i
København.

TOM GILLESBERG: Jeg synes Helga Zepp-LaRouche blev meget smukt
introduceret  af  Hussein  Askary,  der  i  sin  præsentation
gennemgik  den  fantastiske  rolle  hun,  som  grundlægger  af
Schiller Instituttet, som »Silkevejs-damen«, har påtaget sig i
at skabe denne Bælte- og Vej-politik, politikken for Den Nye
Silkevej. Så vi er meget stolte og glade over at kunne have
hende med her »live# for at diskutere situationen i verden som
den ser ud lige nu, efter de amerikanske midtvejsvalg og dagen
før G20-topmødet starter i Buenos Aires. Så, Helga, tak fordi
du er med os her. Ordet er dit.

HELGA ZEPP-LAROUCHE: Jeg er meget glad for at kunne tale med
jer, selvom det kun er via video-link. Naturligvis har vi nået
et meget vigtigt punkt i historien, og for en gang skyld er
jeg enig med præsident Macron fra Frankrig, som netop har
sagt, at det kommende G20-møde hellere må bringe nogle reelle
resultater, for ellers vil en sådan samling af statsledere
nærmest have en modsat, ikke-konstruktiv effekt.

Det er jeg enig i.

Igennem de sidste mange uger, ja faktisk måneder, har vi lavet
en  kampagne  for,  hvad  der  grundlæggende  set  bør  være
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resultatet af dette G20-møde. I betragtning af at vi både har
fare for krig, som det blev demonstreret meget akut igen i
form af hændelsen i nærheden af Kertj- broen i Sortehavet,
samt at den generelle situation mellem de store atommagter
ikke ligefrem er god, så er faren for atomkrig potentielt til
stede. Dernæst har vi den umiddelbare fare for en gentagelse
af den finansielle krise i 2008, bortset fra at det denne gang
kan blive meget, meget værre, fordi alle parametre er meget
værre end i 2008.

I lyset af disse to eksistentielle kriser har vi defineret,
hvad der bør være udfaldet af enten hele G20-mødet, eller i
det mindste fra de af statsoverhovederne, som man kan forvente
kan  gå  i  retning  af  at  etablere  et  nyt  paradigme:  Det
refererer  til  præsidenterne  Trump,  Putin,  Xi  Jinping,
premierminister Modi, premierminister Abe, og muligvis også
andre stats- og regeringschefer. Hvad vi definerede, som det
absolut nødvendige udfald, er, at de etablerer et Nyt Bretton
Woods-system til at erstatte det nuværende helt bankerotte
system. Det vil komme til at indtage den samme stilling som
det gamle Bretton Woods-system, men vil også indbefatte de
ekstra  funktioner,  som  Franklin  D.  Roosevelt  oprindeligt
ønskede:  At  afslutte  kolonialismen  for  udviklingslandene,
hvilket desværre ikke blev indført, fordi Roosevelt døde, og
Bretton Woods blev etableret af Truman og Churchill, i hvert
fald under disses politiske vejledning.

Selvfølgelig vil en Ny Bretton Woods-aftale kun fungere, hvis
den ledsages af De Fire Love, som blev defineret af Lyndon
LaRouche allerede i 2014, som de absolut nødvendige ændringer
i det finansielle og økonomiske system, nemlig: For det første
indførelsen af Glass/ Steagall-bankadskillelse; for det andet
at overgå til en nationalbank for at bringe evnen til at skabe
kredit  tilbage  under  suveræne  staters  beføjelser  under
regeringers  suveræne  kontrol;  for  det  tredje  at  skabe  et
internationalt  kreditsystem;  og  for  det  fjerde  at  øge
verdensøkonomiens  produktivitet  med  et  forceret



udviklingsprogram for en fusionsøkonomi og etablering af et
tættere  internationalt  rumsamarbejde  for  at  opnå  den
nødvendige  forøgelse  i  verdensøkonomiens  produktivitet.

I betragtning af at det ikke kan forventes, at alle lande i
G20 vil være enige om det – jeg kan nemt forestille mig, at
de,  der  er  helt  forbundet  med  City  of  London  samt  med
modstanden mod Trump, der stammer fra Wall Street – at der vil
være  nogle  lande,  som  absolut  vil  modsætte  sig  en  sådan
løsning. Derfor har vi foreslået, at det kun kan være i et
samarbejde mellem de lande, der er stærke nok til at modsætte
sig magten i disse finansielle centre, London og Wall Street –
og  der  kan  dermed  kun  kan  være  tale  om  præsident  Trump,
præsident  Xi  Jinping,  præsident  Putin,  og  premierminister
Modi, de fire stormagter tilsammen, som repræsenterer både de
største  atombevæbnede  magter,  de  største  økonomier  og  de
største befolkninger. De skal arbejde sammen.

Det er åbenbart, at der findes et sådant potentiale. Og efter
at præsident Trump gentagne gange i valgkampen og igen efter
at han blev præsident har udtalt, at han ønsker at forbedre
forholdet til Rusland, blev hele Russiagate lanceret [af hans
politiske modstandere] for at forhindre, at det sker. For
nærværende  er  Russiagate  blevet  mere  eller  mindre
miskrediteret, og til trods for spændingerne i forhold til
Kina vedrørende handelsspørgsmål er der positive tegn på, at
både Kina og USA kan være villige til at nå en aftale om at
overvinde den nuværende handelskrig. Dette potentiale fremstår
tydeligt, og det står meget klart, at det vil afgøre meget af
spørgsmålet  om,  hvorvidt  menneskeheden  –  i  lyset  af
eksistentielle farer – vil være i stand til at regere sig
selv,  at  indføre  en  regeringsstruktur,  som  muliggør  den
langsigtede opretholdelse af verdens befolkning. Dette er et
meget akut spørgsmål.

Man kan for eksempel se, at den nuværende kinesiske ambassadør
i  USA,  Cui  Tiankai,  netop  i  går  udstedte  en  meget  klar
advarsel om, at verden skal lære lektien af 1930’ernes store



depression, som resulterede i Anden Verdenskrig. Han advarer
også om, at manglende evne til at løse de nuværende spændinger
kunne føre til en ny verdenskrig og en ny finansiel krise, der
vil være værre end 30’ernes depression. Den samme ambassadør,
Cui, rejste allerede for et år siden i en tale i New York et
grundlæggende spørgsmål: Hvad skal forholdet mellem USA og
Kina være? Han sagde, at der i verdenshistorien har været 16
tilfælde,  hvor  den  dominerende  magt  blev  erstattet  af  en
opstigende  magt  –  hvilket  tydeligvis  henviser  til  den
nuværende situation mellem USA og Kina – og at det i 12
tilfælde førte til en stor krig og i 4 tilfælde førte til en
situation, hvor den opstigende magt simpelthen erstattede den
hidtil  dominerende  magt,  uden  at  det  kom  til  krig.  Han
understregede, at Kina hverken ønsker at situationen fører til
krig, men at Kina heller ikke forsøger at erstatte USA som den
dominerende magt i verden. Kinas politik er derimod at foreslå
et helt nyt sæt af internationale relationer med win-win-
samarbejde mellem suveræne magter og respekt for de andre
landes  suverænitet,  respekt  for  det  andet  lands  sociale
system,  en  ikke-indblanding  i  det  andet  lands  indre
anliggender og simpelthen samarbejde til gensidig gavn for
alle, der deltager i dette nye system.

Det er efter min mening det, som vi har set udspille sig i
virkeligheden i de seneste fem år, siden præsident Xi Jinping
i Kasakhstan i september 2013 annoncerede Den Nye Silkevej, og
hvor vi siden har været vidne til den enorme udvikling af
Silkevejen, omfattende mere end 100 lande, og hvordan den helt
har forvandlet stemningen i Afrika, som har fået indgydet mod
og optimisme på grund af Silkevejens massive investeringer i
infrastruktur,  industriparker,  energiprojekter  og  lignende.
Det samme gælder for næsten hele Latinamerika, mange lande i
Asien og endda nogle europæiske lande, som absolut kan se
fordelene i at samarbejde med dette nye system.

Nuvel, det tog Vesten, eller rettere vestlige tænketanke og
medier, næsten fire år, før man så meget som indrømmede, at



dette fandt sted. Jeg mener, at det var skuespil: Her har man
det  største  infrastrukturprojekt  nogensinde  i
verdenshistorien, allerede nu omkring 30 gange så stort som
Marshall-planen, og de vestlige medier vil ikke tage notits af
det! Så for omkring et år siden indså de, at det var helt
ustoppeligt, og de begyndte så en hel spærreild af bagvaskelse
og angreb på Den Nye Silkevej, og det er ganske sigende, at
talerøret for det anglo-amerikanske etablissement, New York
Times, i løbet af sidste weekend og weekenden før, havde over
10 eller 12 artikler, om Den Nye Silkevej, hvor de i grunden
indrømmer, at det er ustoppeligt, at det allerede er her.
Vesten tog helt fejl ved at tro, at hvis man tilbyder Kina at
være medlem af WTO og deltage i frihandelssystemet, så vil
Kina i sidste ende overtage det vestlige liberale system, det
vestlige  demokrati  eller  –  hvis  de  skulle  afslå  det  –
simpelthen  ville  kollapse  under  byrden  af  en  autokratisk
ledelse.

New York Times indrømmer så modstræbende, at dette var et
fejlagtigt  skøn.  Kina  har  ikke  adopteret  den  vestlige
demokratimodel, og er helt afgjort ikke kollapset. Det har i
stedet en forbløffende historik med høje økonomiske vækstrater
uafbrudt gennem 40 år, som helt og holdent har forvandlet ikke
kun Kina, men også en stor del af verdensøkonomien. Kina har
nu  en  velhavende  middelklasse  der  udgør  en  god  del  af
befolkningen, 400 millioner, og denne vil blive fordoblet i
løbet af de næste 10 år. Og at den kinesiske model i grunden
er attraktiv for mange lande i verden.

De konkluderer dybest set, at den eneste måde at håndtere det
på  er  indsatsen  for  at  inddæmme  Kina,  om  nødvendigt  med
konfrontation  og  endog  krig.  Et  par  amerikanske  generaler
sagde allerede for et par uger siden, at en krig mellem USA og
Kina indenfor de næste 50 år er mere sandsynlig, end at dette
undgås.

Det er naturligvis den berømte Thukydid-fælde: Dette refererer
til  situationen  i  det  antikke  Grækenland,  rivaliseringen



mellem Athen og Sparta, som førte til krigen på Peloponnes, og
som en konsekvens heraf – hvilket folk normalt ikke nævner,
når  de  taler  om  Thukydid-  fælden  –  tilbagegangen  og
sammenbruddet af det antikke Grækenland.  Så det indlysende
spørgsmål er: Kan Vesten forholde sig til det faktum, at Kina
er for opadgående, og at der ikke kan gøres noget ved det,
fordi Kina først og fremmest er et land, der var den førende
økonomiske og kulturelle magt i de fleste århundreder indenfor
de seneste årtusinder, med kun en meget kort afbrydelse. Kina
er fast besluttet på at vende tilbage, ikke for at erstatte
andre lande, men for at tage en ledende rolle på verdensplan,
og  den  kinesiske  regering  har  en  politik,  der  gør  dette
muligt.  Hovedsageligt  ved  at  lægge  vægt  på  kontinuerlig
innovation,  at  gå  direkte  frem  til  de  mest  avancerede
teknologier – de har det mest avancerede forskningsprogram for
fusionskraft;  de  har  et  meget,  meget  avanceret
rumforskningsprogram, og de lægger stor vægt på uddannelse,
fortræffelighed i uddannelser for de unge, kombineret med at
Xi  Jinping  understreger  behovet  for  særligt  at  have  en
æstetisk uddannelse af ungdommen, og også for de ældre. Fordi
æstetisk  uddannelse  går  i  retning  af  skønhed  i  sindet  og
sjælens skønhed.

I  betragtning  af  at  Kina  har  en  befolkning  på  1,4  mia.
mennesker,  er  Vestens  ide  om,  at  det  vil  være  muligt  at
inddæmme dette, uden at det fører til krig, latterlig. Det
skal bemærkes, at hvis det kommer til krig, er der mange
militære eksperter, der gør opmærksom på, at når man først
begynder  med  at  bruge  bare  et  enkelt  atomvåben,  er  det
atomvåbnenes  logik  –  i  modsætning  til  traditionelle
konventionelle våben – at samtlige våben vil blive brugt. Det
ville  naturligvis  betyde  udslettelsen  af  den  menneskelige
civilisation.

Så dette paradoks eksisterer tydeligvis, og det er Schiller
Instituttets opfattelse, at det kun kan overvindes ved at
formå Vesten, ved at vinde verdens lande over til deltagelse i



det nye paradigme med et win-win-samarbejde.

Faren for krig er meget reel – vi har netop været vidne til
hændelsen med ukrainske krigsskibes provokation i Sortehavet,
tæt  på  det  Asovske  Hav  og  Kertj-broen.  Nogle  mennesker  i
Ukraine har allerede for nogle uger siden foreslået, at den
nybyggede bro mellem Rusland og Krim skal sprænges. Det var
selvfølgelig den hændelse der fandt sted for nogle dage siden
[den 25. november], hvor ukrainske krigsskibe ikke fulgte de
regler,  der  ellers  er  blevet  etableret  mellem  Rusland  og
Ukraine, hvor man har pligt til at meddele ens hensigt om at
passere gennem Kertj-strædet. De blev derfor tilbageholdt af
det  russiske  militær;  besætningerne  blev  arresteret  og
forhørt, og i mellemtiden er der fundet skriftligt materiale
hos  denne  besætning,  som  instruerer  dem  om  ikke  at
tilkendegive sig, for i hemmelighed at sejle til dette punkt i
Kertj- strædet. Det tyder klart på at det var en provokation.

Hvad  der  derefter  skete,  var,  at  krigshøgene,  som  NATO’s
generalsekretær Jens Stoltenberg, straks sagde, at NATO fuldt
ud står side om side med Ukraine; og nogle andre høge, som
repræsentanter for »Integrity Initiative«, som jeg vil sige
mere om lige om lidt, straks udtalte, at NATO burde sende en
hel flotille ind i det Asovske Hav.

Dette blev i går fuldstændigt undsagt af præsident Putin, som
ventede et par dage, og derefter udtalte, at dette klart var
en  i  forvejen  planlagt  provokation,  og  at  den  store  fejl
ligger  hos  nationerne  i  Vesten,  der  tankeløst  straks  tog
Ukraines parti. Med sin typiske Putin-humor tilføjede han, at
hvis Ukraine skulle forlange at spise spædbørn til morgenmad,
så ville Vesten straks acceptere det.

Vestens  rolle  blev  også  stærkt  fordømt  af  general  Harald
Kujat, tidligere formand for NATO’s Militærkomité og før det
også tysk militærchef, der undsagde Stoltenberg og sagde, at
han gjorde en alvorlig fejl: ved en sådan hændelse er det
yderst vigtigt, man først undersøger tingene, og at andre



nationer  ikke  bør  piske  en  stemning  op,  men  forsøge  at
nedtrappe hele situationen. Det gjorde heldigvis de fleste af
de vesteuropæiske regeringer, fordi de selvfølgelig indså, at
en krig mellem Ukraine og Rusland let kan komme ud af kontrol
og føre til en Tredje Verdenskrig.

Jeg  tror,  at  denne  hændelse,  hvor  faren  endnu  ikke  er
overstået,  fordi  Poroshenko  annoncerede  krigsretstilstand  i
dele af Ukraine, og vor kære ven Natalia Vitrenko, en ukrainsk
politiker,  advarede  om,  at  dette  betyder,  at  Poroshenko
faktisk  etablerer  et  diktatur  i  Ukraine  –  en
krigsretstilstand, der eliminerer alle former for borgerlige
rettigheder,  er  en  ekstremt  spændt  situation.  Hvem  er  nu
anstifter  af  hele  denne  provokation?  Hvis  man  ser  på  det
faktum, at for ganske nylig, for et par dage siden, blev det
afsløret,  at  der  findes  denne  størrelse  kaldet  »Integrity
Initiative«. Det er en meget mærkelig institution. Den køres
fra britiske ambassader over hele verden, og det er faktisk en
underafdeling  af  den  britiske  efterretningstjeneste.  En  af
deres talsmænd, Edward Lucas, kom ud i forbindelse med denne
ukrainske krise og sagde straks: Det er fuldstændig som Nazi-
Tyskland, der angreb Polen i 1939, og krævede en øjeblikkelig
eskalering og indsendelsen af krigsskibe i Sortehavet som en
klar provokation.

Hvad er dette såkaldte »Integrity Initiative«? Storbritanniens
nye generalstabschef, general Mark Carleton-Smith, har, som
den krigskræmmer han er, udtalt, at Rusland udgør en større
fare for Storbritannien end ISIS eller al-Qaeda. Så dette
»Integrity Initiative« har gjort følgende: Det har udpeget en
række  såkaldte  »klyngegrupper«  i  flere  forskellige  lande.
Tager vi nu et kig på hjemmesiden og på hvilke personer, der
leder dette initiativ, ser vi, at det er folk fra hele verden,
der er kendt for deres koldkrigsindstilling. Fra USA finder vi
f.eks.  Ian  Brzezinski  –  søn  til  den  infame  Zbigniew
Brzezinski,  forfatter  til  bogen  »The  Grand  Chessboard.
American Primacy and its Geostrategic Imperatives.« Denne Ian



Brzezinski er et fremtrædende medlem af Det Atlantiske Råd,
der bør regnes som en af det Anglo-Amerikanske imperiums –
eller rettere den britiske efterretningstjenestes – betydelige
underafdelinger.  Og  fra  Tyskland  finder  vi  general  Klaus
Naumann, der er kendt for sin koldkrigsindstilling overfor
Rusland. Så det er en flok af personer, der i bund og grund
mener,  at  man  søge  mod  en  geopolitisk  konfrontation  med
Rusland og Kina. Det er netop den klike, der har været tættest
på at tilvejebringe en ny verdenskrig.

Vi bliver nødt til at komme os over idéen om, at verden vil
være for evigt delt i et antal geopolitiske blokke, hvor en
nation eller en gruppe af nationer er i uløselig konflikt med
en anden gruppe. Desværre er denne tankegang dybt indgroet i
Den Europæiske Union; Frankrigs præsident Macron tænker sådan;
Tysklands  Kansler  Merkel  tænker  sådan.  Macron  krævede  for
nyligt, at der oprettes en EU-hær [Macron skifter mellem at
bruge »EU« og »Europa.« Han kender givetvis ikke forskellen –
red.], som skal beskytte unionen mod Rusland, Kina og endog
USA. Det er et typisk eksempel på den form for tankegang, der
netop  udgør  en  af  opskrifterne,  der  under  de  nuværende
omstændigheder med et nært forestående finansielt sammenbrud
kan lede til, at det 20. århundredes to katastrofale krige
gentages.

Heldigvis træder alternativet også meget tydeligt frem. Jeg
har allerede nævnt stemningen omkring Den Nye Silkevej, som er
ved at forvandle Afrika til et sted, hvor folk for første gang
har et reelt håb om, at de med Kinas hjælp, og nu i stigende
grad med hjælp fra flere andre lande som f.eks. Indien, Japan,
Indonesien, Tyrkiet og mange andre, snart kan kalde sig selv
»det nye Kina med afrikanske karakteristika.« Det er nemlig
gået op for disse lande, at Afrika – et kontinent, der i 2050
vil være beboet af 2,5 milliarder mennesker – som Xi Jinping
gjorde  opmærksom  på  ved  sin  tale  til  BRICS-mødet  i
Johannesburg i september, har det største vækstpotentiale af
alle verdens kontinenter. De har indset, at Afrika med sin



meget unge befolkning, hvis denne befolkning bliver uddannet,
og hvis de nødvendige investeringer i infrastruktur bliver
stillet  den  til  rådighed,  kan  blive  den  mest  produktive
befolkning i verden.

Dette er selvfølgelig et mareridt for de mennesker, der har
forsøgt at undertrykke udviklingen i udviklingslandene, såsom
IMF  med  dens  »betingelser«,  som  udgør  den  egentlige
gældsfælde. Som bekendt har IMF-betingelserne i bund og grund
været med til at sikre, at udviklingslandene ville forblive
forgældede,  og  at  de  hverken  fik  lov  til  at  bruge  deres
indtægter  til  investeringer  i  sociale  ydelser,  uddannelse
eller infrastruktur, men at de først og fremmest måtte betale
af på gælden. Netop dette var et af de afgørende midler til at
bremse udviklingen af disse lande.
Og selvfølgelig har vi Verdensnaturfonden, der på skændig og
ugudelig vis forhindrede opførelsen af infrastruktur – og det
for sneglenes skyld snarere end menneskenes. Og vi havde hele
Romklubbens ugudelige ideologi om at ressourcerne på planeten
angiveligt var begrænsede, og at udviklingslandenes udvikling
derfor måtte undertrykkes.
Men da Kina lancerede Den Nye Silkevej, blev alt dette sat ud
af kraft, for nu er der for første gang en reel mulighed for
at overvinde udviklingslandenes underudvikling, og dette er
blevet forstået af landene i »Det Globale Syd« repræsenteret
af flere store organisationer såsom G77, Organisationen for
Islamiske lande (OIC), Mercado Común del Sur (Mercosur) og Den
Afrikanske Union. Alle disse organisationer er nu på hver
deres vis inspireret af idéen om Den Nye Silkevej.
Og selv i Europa ændrer Den Nye Silkevej tingene i al hast:
Der er 16+1-landene (de øst- og centraleuropæiske lande plus
Kina), som er meget glade for at danne knudepunkter mellem
Europa og Asien i udviklingen af Den Nye Silkevej. Der er
Grækenland, som er fuldstændig omdannet på grund af kinesiske
investeringer i Piræus (havneby tæt på Athen – red.) og andre
infrastrukturprojekter. Den nye italienske regering er helt
forandret: I forhold til Kina lytter den ikke længere til EU.



De  førende  ministre  –  som  f.eks.  (finansminister  –  red.)
Giovanni Tria, ministersekretær i ministeriet for økonomisk
udvikling  Michele  Geraci  og  selv  premierminister  Giuseppe
Conte – arbejder grundlæggende set for et samarbejde mellem
Kina og Italien, ikke kun i form af gensidige investeringer,
men især i form af investeringer i fælles projekter i Afrika.
Og et af de mest herlige eksempler herpå er aftalen mellem
Kina  og  Italien  om  at  arbejde  sammen  med  landene  i
Kommissionen  for  Tchadsø-sænkningen  for  at  gennemføre
Transaqua-projektet, som jeg er sikker på, at Hussein (Askary
– red.) allerede har talt om.
Men så har vi også Spanien, hvor præsident Xi netop har været
på statsbesøg, ved hvilken lejlighed der blev indgået en meget
vidtrækkende samarbejdsaftale mellem Kina og Spanien, mens man
samtidig understregede de to landes kulturelle bånd, der går
2000 år tilbage. Og så vil Xi Jinping også besøge Portugal,
når han kommer tilbage fra G20-topmødet. Og mellem Portugal og
Kina er der en fast aftale om, at også Portugal bliver et
knudepunkt  –  Spanien  og  Portugal  vil  ikke  kun  være
knudepunkter  for  den  eurasiske  forbindelse  til  Den  Nye
Silkevej, men også knudepunkt for alle spansk- og portugisisk-
talende lande i hele verden. Så det er dette, som Schiller
Instituttet  understregede  i  vores  rapport  om
»verdenslandbroen« (The New Silk Road Becomes The World Land-
Bridge.  A  Shared  Future  For  Humanity.  Volume  II  –  red.),
nemlig arbejdet på den såkaldte Transatlantiske Rute (en del
af  Kinas  Maritime  Silkevej  –  red.),  for  på  den  måde  at
sammenbinde De Vestindiske Øer, Mellemamerika og Sydamerika
med disse portugisisk- og spansktalende lande og således med
Europa.
Verdenslandbroen er altså ved at blive realiseret. Der har
lige fundet en meget interessant og håbefuld begivenhed sted i
Hamborg mellem Kina og Hamborgs handelskammer, hvor alle, med
undtagelse af en enkelt »Greenie«, der var helt ved siden af
sig selv – men alle de andre talere var mere eller mindre
optimistiske og talte om, hvordan Hamborg er det naturlige
bindeled, ikke kun for landforbindelsen – og jeg tror der for



nuværende ankommer 23 togforbindelser om ugen fra Kina til
Hamborg  –  men  selvfølgelig  også  et  afgørende  led  i  den
Maritime Silkevej, da Hamborg har Tysklands største havn.
Dette er alt sammen meget, meget interessant. Så må jeg ikke
glemme at nævne Schweiz, som også er om bord. Østrig: Østrigs
nye regering har endog med i koalitionsaftalen, at Østrig
ønsker at blive et knudepunkt i Den Nye Silkevej. Så jeg tror
udviklingen faktisk, objektivt set, er meget, meget lovende.
Men  selvfølgelig  skal  der  gøres  meget  mere,  for  hvis  I
reflekterer  over  det,  jeg  sagde  i  begyndelsen,  nemlig  at
udfaldet af G20-topmødet bør være et nyt »Bretton Woods«-
system og et nyt system for at beskytte vores nationer mod
faren for et nyt finansielt sammenbrud, så er dette endnu ikke
opnået.
Ellers mener jeg, at vi – på trods af alle de farer jeg har
nævnt – objektivt set kan være meget optimistiske, fordi et
nyt system er inden for rækkevidde. Og jeg vil blot tilføje,
at  den  økonomiske  udvikling  absolut  må  kombineres  med  en
renæssance af klassisk kultur. For hvis man ser på værdierne i
Vesten lige nu – jeg vil kort identificere, hvad jeg mener med
det – den neoliberale eller liberale filosofi eller ideologi,
der  har  overtaget  i  Vesten,  er  korrekt  blevet  afvist  af
Rusland og Kina – en ideologi hvor »alt er tilladt.« Der er
ikke to køn, men nu er der omtrent 49 køn; man har pornografi
uden  grænser;  børn  kan  gå  på  internettet  og  se  de  værst
tænkelige  grusomheder;  den  vold,  der  forekommer  nu,  har
desværre rødder i USA – der er masseskyderierne i skolerne
næsten hver dag. I USA har der allerede været mere end 300
masseskyderier (i år – red.). Der er opiumepidemien i USA. Vi
ser  en  stigning  i  skyderier,  alkoholisme,  stofmisbrug;
levetiden i USA er nu faldet for første gang nogensinde to år
i træk! Hvis der findes en parameter for en økonomi under
sammenbrud, er det, at den forventede levealder falder.
Og i Europa er vi ikke langt bagefter, hvis man ser på volden
i skolerne i Tyskland, for blot at nævne ét element. Jeg tror,
at  vi  har  et  absolut  påtrængende  behov  for  en  renæssance
indenfor den menneskelige kultur, klassisk kultur, klassisk



musik, digtekunsten og andre kunstområder.

 

Helga Zepp-LaRouche talte til seminaret via video-link fra
Tyskland. Derudover talte EIR’s økonomiredaktør Paul Gallagher
via video-link fra Virginia og Hussein Askary til seminaret i
København.

TOM GILLESBERG: Jeg synes Helga Zepp-LaRouche blev meget smukt
introduceret  af  Hussein  Askary,  der  i  sin  præsentation
gennemgik  den  fantastiske  rolle  hun,  som  grundlægger  af
Schiller Instituttet, som »Silkevejs-damen«, har påtaget sig i
at skabe denne Bælte- og Vej-politik, politikken for Den Nye
Silkevej. Så vi er meget stolte og glade over at kunne have
hende med her »live# for at diskutere situationen i verden som
den ser ud lige nu, efter de amerikanske midtvejsvalg og dagen
før G20-topmødet starter i Buenos Aires. Så, Helga, tak fordi
du er med os her. Ordet er dit.

HELGA ZEPP-LAROUCHE: Jeg er meget glad for at kunne tale med
jer, selvom det kun er via video-link. Naturligvis har vi nået
et meget vigtigt punkt i historien, og for en gang skyld er
jeg enig med præsident Macron fra Frankrig, som netop har
sagt, at det kommende G20-møde hellere må bringe nogle reelle
resultater, for ellers vil en sådan samling af statsledere
nærmest have en modsat, ikke-konstruktiv effekt.

Det er jeg enig i.

Igennem de sidste mange uger, ja faktisk måneder, har vi lavet
en  kampagne  for,  hvad  der  grundlæggende  set  bør  være
resultatet af dette G20-møde. I betragtning af at vi både har
fare for krig, som det blev demonstreret meget akut igen i
form af hændelsen i nærheden af Kertj- broen i Sortehavet,
samt at den generelle situation mellem de store atommagter
ikke ligefrem er god, så er faren for atomkrig potentielt til
stede. Dernæst har vi den umiddelbare fare for en gentagelse
af den finansielle krise i 2008, bortset fra at det denne gang



kan blive meget, meget værre, fordi alle parametre er meget
værre end i 2008.

I lyset af disse to eksistentielle kriser har vi defineret,
hvad der bør være udfaldet af enten hele G20-mødet, eller i
det mindste fra de af statsoverhovederne, som man kan forvente
kan  gå  i  retning  af  at  etablere  et  nyt  paradigme:  Det
refererer  til  præsidenterne  Trump,  Putin,  Xi  Jinping,
premierminister Modi, premierminister Abe, og muligvis også
andre stats- og regeringschefer. Hvad vi definerede, som det
absolut nødvendige udfald, er, at de etablerer et Nyt Bretton
Woods-system til at erstatte det nuværende helt bankerotte
system. Det vil komme til at indtage den samme stilling som
det gamle Bretton Woods-system, men vil også indbefatte de
ekstra  funktioner,  som  Franklin  D.  Roosevelt  oprindeligt
ønskede:  At  afslutte  kolonialismen  for  udviklingslandene,
hvilket desværre ikke blev indført, fordi Roosevelt døde, og
Bretton Woods blev etableret af Truman og Churchill, i hvert
fald under disses politiske vejledning.

Selvfølgelig vil en Ny Bretton Woods-aftale kun fungere, hvis
den ledsages af De Fire Love, som blev defineret af Lyndon
LaRouche allerede i 2014, som de absolut nødvendige ændringer
i det finansielle og økonomiske system, nemlig: For det første
indførelsen af Glass/ Steagall-bankadskillelse; for det andet
at overgå til en nationalbank for at bringe evnen til at skabe
kredit  tilbage  under  suveræne  staters  beføjelser  under
regeringers  suveræne  kontrol;  for  det  tredje  at  skabe  et
internationalt  kreditsystem;  og  for  det  fjerde  at  øge
verdensøkonomiens  produktivitet  med  et  forceret
udviklingsprogram for en fusionsøkonomi og etablering af et
tættere  internationalt  rumsamarbejde  for  at  opnå  den
nødvendige  forøgelse  i  verdensøkonomiens  produktivitet.

I betragtning af at det ikke kan forventes, at alle lande i
G20 vil være enige om det – jeg kan nemt forestille mig, at
de,  der  er  helt  forbundet  med  City  of  London  samt  med
modstanden mod Trump, der stammer fra Wall Street – at der vil



være  nogle  lande,  som  absolut  vil  modsætte  sig  en  sådan
løsning. Derfor har vi foreslået, at det kun kan være i et
samarbejde mellem de lande, der er stærke nok til at modsætte
sig magten i disse finansielle centre, London og Wall Street –
og  der  kan  dermed  kun  kan  være  tale  om  præsident  Trump,
præsident  Xi  Jinping,  præsident  Putin,  og  premierminister
Modi, de fire stormagter tilsammen, som repræsenterer både de
største  atombevæbnede  magter,  de  største  økonomier  og  de
største befolkninger. De skal arbejde sammen.

Det er åbenbart, at der findes et sådant potentiale. Og efter
at præsident Trump gentagne gange i valgkampen og igen efter
at han blev præsident har udtalt, at han ønsker at forbedre
forholdet til Rusland, blev hele Russiagate lanceret [af hans
politiske modstandere] for at forhindre, at det sker. For
nærværende  er  Russiagate  blevet  mere  eller  mindre
miskrediteret, og til trods for spændingerne i forhold til
Kina vedrørende handelsspørgsmål er der positive tegn på, at
både Kina og USA kan være villige til at nå en aftale om at
overvinde den nuværende handelskrig. Dette potentiale fremstår
tydeligt, og det står meget klart, at det vil afgøre meget af
spørgsmålet  om,  hvorvidt  menneskeheden  –  i  lyset  af
eksistentielle farer – vil være i stand til at regere sig
selv,  at  indføre  en  regeringsstruktur,  som  muliggør  den
langsigtede opretholdelse af verdens befolkning. Dette er et
meget akut spørgsmål.

Man kan for eksempel se, at den nuværende kinesiske ambassadør
i  USA,  Cui  Tiankai,  netop  i  går  udstedte  en  meget  klar
advarsel om, at verden skal lære lektien af 1930’ernes store
depression, som resulterede i Anden Verdenskrig. Han advarer
også om, at manglende evne til at løse de nuværende spændinger
kunne føre til en ny verdenskrig og en ny finansiel krise, der
vil være værre end 30’ernes depression. Den samme ambassadør,
Cui, rejste allerede for et år siden i en tale i New York et
grundlæggende spørgsmål: Hvad skal forholdet mellem USA og
Kina være? Han sagde, at der i verdenshistorien har været 16



tilfælde,  hvor  den  dominerende  magt  blev  erstattet  af  en
opstigende  magt  –  hvilket  tydeligvis  henviser  til  den
nuværende situation mellem USA og Kina – og at det i 12
tilfælde førte til en stor krig og i 4 tilfælde førte til en
situation, hvor den opstigende magt simpelthen erstattede den
hidtil  dominerende  magt,  uden  at  det  kom  til  krig.  Han
understregede, at Kina hverken ønsker at situationen fører til
krig, men at Kina heller ikke forsøger at erstatte USA som den
dominerende magt i verden. Kinas politik er derimod at foreslå
et helt nyt sæt af internationale relationer med win-win-
samarbejde mellem suveræne magter og respekt for de andre
landes  suverænitet,  respekt  for  det  andet  lands  sociale
system,  en  ikke-indblanding  i  det  andet  lands  indre
anliggender og simpelthen samarbejde til gensidig gavn for
alle, der deltager i dette nye system.

Det er efter min mening det, som vi har set udspille sig i
virkeligheden i de seneste fem år, siden præsident Xi Jinping
i Kasakhstan i september 2013 annoncerede Den Nye Silkevej, og
hvor vi siden har været vidne til den enorme udvikling af
Silkevejen, omfattende mere end 100 lande, og hvordan den helt
har forvandlet stemningen i Afrika, som har fået indgydet mod
og optimisme på grund af Silkevejens massive investeringer i
infrastruktur,  industriparker,  energiprojekter  og  lignende.
Det samme gælder for næsten hele Latinamerika, mange lande i
Asien og endda nogle europæiske lande, som absolut kan se
fordelene i at samarbejde med dette nye system.

Nuvel, det tog Vesten, eller rettere vestlige tænketanke og
medier, næsten fire år, før man så meget som indrømmede, at
dette fandt sted. Jeg mener, at det var skuespil: Her har man
det  største  infrastrukturprojekt  nogensinde  i
verdenshistorien, allerede nu omkring 30 gange så stort som
Marshall-planen, og de vestlige medier vil ikke tage notits af
det! Så for omkring et år siden indså de, at det var helt
ustoppeligt, og de begyndte så en hel spærreild af bagvaskelse
og angreb på Den Nye Silkevej, og det er ganske sigende, at



talerøret for det anglo-amerikanske etablissement, New York
Times, i løbet af sidste weekend og weekenden før, havde over
10 eller 12 artikler, om Den Nye Silkevej, hvor de i grunden
indrømmer, at det er ustoppeligt, at det allerede er her.
Vesten tog helt fejl ved at tro, at hvis man tilbyder Kina at
være medlem af WTO og deltage i frihandelssystemet, så vil
Kina i sidste ende overtage det vestlige liberale system, det
vestlige  demokrati  eller  –  hvis  de  skulle  afslå  det  –
simpelthen  ville  kollapse  under  byrden  af  en  autokratisk
ledelse.

New York Times indrømmer så modstræbende, at dette var et
fejlagtigt  skøn.  Kina  har  ikke  adopteret  den  vestlige
demokratimodel, og er helt afgjort ikke kollapset. Det har i
stedet en forbløffende historik med høje økonomiske vækstrater
uafbrudt gennem 40 år, som helt og holdent har forvandlet ikke
kun Kina, men også en stor del af verdensøkonomien. Kina har
nu  en  velhavende  middelklasse  der  udgør  en  god  del  af
befolkningen, 400 millioner, og denne vil blive fordoblet i
løbet af de næste 10 år. Og at den kinesiske model i grunden
er attraktiv for mange lande i verden.

De konkluderer dybest set, at den eneste måde at håndtere det
på  er  indsatsen  for  at  inddæmme  Kina,  om  nødvendigt  med
konfrontation  og  endog  krig.  Et  par  amerikanske  generaler
sagde allerede for et par uger siden, at en krig mellem USA og
Kina indenfor de næste 50 år er mere sandsynlig, end at dette
undgås.

Det er naturligvis den berømte Thukydid-fælde: Dette refererer
til  situationen  i  det  antikke  Grækenland,  rivaliseringen
mellem Athen og Sparta, som førte til krigen på Peloponnes, og
som en konsekvens heraf – hvilket folk normalt ikke nævner,
når  de  taler  om  Thukydid-  fælden  –  tilbagegangen  og
sammenbruddet af det antikke Grækenland.  Så det indlysende
spørgsmål er: Kan Vesten forholde sig til det faktum, at Kina
er for opadgående, og at der ikke kan gøres noget ved det,
fordi Kina først og fremmest er et land, der var den førende



økonomiske og kulturelle magt i de fleste århundreder indenfor
de seneste årtusinder, med kun en meget kort afbrydelse. Kina
er fast besluttet på at vende tilbage, ikke for at erstatte
andre lande, men for at tage en ledende rolle på verdensplan,
og  den  kinesiske  regering  har  en  politik,  der  gør  dette
muligt.  Hovedsageligt  ved  at  lægge  vægt  på  kontinuerlig
innovation,  at  gå  direkte  frem  til  de  mest  avancerede
teknologier – de har det mest avancerede forskningsprogram for
fusionskraft;  de  har  et  meget,  meget  avanceret
rumforskningsprogram, og de lægger stor vægt på uddannelse,
fortræffelighed i uddannelser for de unge, kombineret med at
Xi  Jinping  understreger  behovet  for  særligt  at  have  en
æstetisk uddannelse af ungdommen, og også for de ældre. Fordi
æstetisk  uddannelse  går  i  retning  af  skønhed  i  sindet  og
sjælens skønhed.

I  betragtning  af  at  Kina  har  en  befolkning  på  1,4  mia.
mennesker,  er  Vestens  ide  om,  at  det  vil  være  muligt  at
inddæmme dette, uden at det fører til krig, latterlig. Det
skal bemærkes, at hvis det kommer til krig, er der mange
militære eksperter, der gør opmærksom på, at når man først
begynder  med  at  bruge  bare  et  enkelt  atomvåben,  er  det
atomvåbnenes  logik  –  i  modsætning  til  traditionelle
konventionelle våben – at samtlige våben vil blive brugt. Det
ville  naturligvis  betyde  udslettelsen  af  den  menneskelige
civilisation.

Så dette paradoks eksisterer tydeligvis, og det er Schiller
Instituttets opfattelse, at det kun kan overvindes ved at
formå Vesten, ved at vinde verdens lande over til deltagelse i
det nye paradigme med et win-win-samarbejde.

Faren for krig er meget reel – vi har netop været vidne til
hændelsen med ukrainske krigsskibes provokation i Sortehavet,
tæt  på  det  Asovske  Hav  og  Kertj-broen.  Nogle  mennesker  i
Ukraine har allerede for nogle uger siden foreslået, at den
nybyggede bro mellem Rusland og Krim skal sprænges. Det var
selvfølgelig den hændelse der fandt sted for nogle dage siden



[den 25. november], hvor ukrainske krigsskibe ikke fulgte de
regler,  der  ellers  er  blevet  etableret  mellem  Rusland  og
Ukraine, hvor man har pligt til at meddele ens hensigt om at
passere gennem Kertj-strædet. De blev derfor tilbageholdt af
det  russiske  militær;  besætningerne  blev  arresteret  og
forhørt, og i mellemtiden er der fundet skriftligt materiale
hos  denne  besætning,  som  instruerer  dem  om  ikke  at
tilkendegive sig, for i hemmelighed at sejle til dette punkt i
Kertj- strædet. Det tyder klart på at det var en provokation.

Hvad  der  derefter  skete,  var,  at  krigshøgene,  som  NATO’s
generalsekretær Jens Stoltenberg, straks sagde, at NATO fuldt
ud står side om side med Ukraine; og nogle andre høge, som
repræsentanter for »Integrity Initiative«, som jeg vil sige
mere om lige om lidt, straks udtalte, at NATO burde sende en
hel flotille ind i det Asovske Hav.

Dette blev i går fuldstændigt undsagt af præsident Putin, som
ventede et par dage, og derefter udtalte, at dette klart var
en  i  forvejen  planlagt  provokation,  og  at  den  store  fejl
ligger  hos  nationerne  i  Vesten,  der  tankeløst  straks  tog
Ukraines parti. Med sin typiske Putin-humor tilføjede han, at
hvis Ukraine skulle forlange at spise spædbørn til morgenmad,
så ville Vesten straks acceptere det.

Vestens  rolle  blev  også  stærkt  fordømt  af  general  Harald
Kujat, tidligere formand for NATO’s Militærkomité og før det
også tysk militærchef, der undsagde Stoltenberg og sagde, at
han gjorde en alvorlig fejl: ved en sådan hændelse er det
yderst vigtigt, man først undersøger tingene, og at andre
nationer  ikke  bør  piske  en  stemning  op,  men  forsøge  at
nedtrappe hele situationen. Det gjorde heldigvis de fleste af
de vesteuropæiske regeringer, fordi de selvfølgelig indså, at
en krig mellem Ukraine og Rusland let kan komme ud af kontrol
og føre til en Tredje Verdenskrig.

Jeg  tror,  at  denne  hændelse,  hvor  faren  endnu  ikke  er
overstået,  fordi  Poroshenko  annoncerede  krigsretstilstand  i



dele af Ukraine, og vor kære ven Natalia Vitrenko, en ukrainsk
politiker,  advarede  om,  at  dette  betyder,  at  Poroshenko
faktisk  etablerer  et  diktatur  i  Ukraine  –  en
krigsretstilstand, der eliminerer alle former for borgerlige
rettigheder,  er  en  ekstremt  spændt  situation.  Hvem  er  nu
anstifter  af  hele  denne  provokation?  Hvis  man  ser  på  det
faktum, at for ganske nylig, for et par dage siden, blev det
afsløret,  at  der  findes  denne  størrelse  kaldet  »Integrity
Initiative«. Det er en meget mærkelig institution. Den køres
fra britiske ambassader over hele verden, og det er faktisk en
underafdeling  af  den  britiske  efterretningstjeneste.  En  af
deres talsmænd, Edward Lucas, kom ud i forbindelse med denne
ukrainske krise og sagde straks: Det er fuldstændig som Nazi-
Tyskland, der angreb Polen i 1939, og krævede en øjeblikkelig
eskalering og indsendelsen af krigsskibe i Sortehavet som en
klar provokation.

Hvad er dette såkaldte »Integrity Initiative«? Storbritanniens
nye generalstabschef, general Mark Carleton-Smith, har, som
den krigskræmmer han er, udtalt, at Rusland udgør en større
fare for Storbritannien end ISIS eller al-Qaeda. Så dette
»Integrity Initiative« har gjort følgende: Det har udpeget en
række  såkaldte  »klyngegrupper«  i  flere  forskellige  lande.
Tager vi nu et kig på hjemmesiden og på hvilke personer, der
leder dette initiativ, ser vi, at det er folk fra hele verden,
der er kendt for deres koldkrigsindstilling. Fra USA finder vi
f.eks.  Ian  Brzezinski  –  søn  til  den  infame  Zbigniew
Brzezinski,  forfatter  til  bogen  »The  Grand  Chessboard.
American Primacy and its Geostrategic Imperatives.« Denne Ian
Brzezinski er et fremtrædende medlem af Det Atlantiske Råd,
der bør regnes som en af det Anglo-Amerikanske imperiums –
eller rettere den britiske efterretningstjenestes – betydelige
underafdelinger.  Og  fra  Tyskland  finder  vi  general  Klaus
Naumann, der er kendt for sin koldkrigsindstilling overfor
Rusland. Så det er en flok af personer, der i bund og grund
mener,  at  man  søge  mod  en  geopolitisk  konfrontation  med
Rusland og Kina. Det er netop den klike, der har været tættest



på at tilvejebringe en ny verdenskrig.

Vi bliver nødt til at komme os over idéen om, at verden vil
være for evigt delt i et antal geopolitiske blokke, hvor en
nation eller en gruppe af nationer er i uløselig konflikt med
en anden gruppe. Desværre er denne tankegang dybt indgroet i
Den Europæiske Union; Frankrigs præsident Macron tænker sådan;
Tysklands  Kansler  Merkel  tænker  sådan.  Macron  krævede  for
nyligt, at der oprettes en EU-hær [Macron skifter mellem at
bruge »EU« og »Europa.« Han kender givetvis ikke forskellen –
red.], som skal beskytte unionen mod Rusland, Kina og endog
USA. Det er et typisk eksempel på den form for tankegang, der
netop  udgør  en  af  opskrifterne,  der  under  de  nuværende
omstændigheder med et nært forestående finansielt sammenbrud
kan lede til, at det 20. århundredes to katastrofale krige
gentages.

Heldigvis træder alternativet også meget tydeligt frem. Jeg
har allerede nævnt stemningen omkring Den Nye Silkevej, som er
ved at forvandle Afrika til et sted, hvor folk for første gang
har et reelt håb om, at de med Kinas hjælp, og nu i stigende
grad med hjælp fra flere andre lande som f.eks. Indien, Japan,
Indonesien, Tyrkiet og mange andre, snart kan kalde sig selv
»det nye Kina med afrikanske karakteristika.« Det er nemlig
gået op for disse lande, at Afrika – et kontinent, der i 2050
vil være beboet af 2,5 milliarder mennesker – som Xi Jinping
gjorde  opmærksom  på  ved  sin  tale  til  BRICS-mødet  i
Johannesburg i september, har det største vækstpotentiale af
alle verdens kontinenter. De har indset, at Afrika med sin
meget unge befolkning, hvis denne befolkning bliver uddannet,
og hvis de nødvendige investeringer i infrastruktur bliver
stillet  den  til  rådighed,  kan  blive  den  mest  produktive
befolkning i verden.

Dette er selvfølgelig et mareridt for de mennesker, der har
forsøgt at undertrykke udviklingen i udviklingslandene, såsom
IMF  med  dens  »betingelser«,  som  udgør  den  egentlige
gældsfælde. Som bekendt har IMF-betingelserne i bund og grund



været med til at sikre, at udviklingslandene ville forblive
forgældede,  og  at  de  hverken  fik  lov  til  at  bruge  deres
indtægter  til  investeringer  i  sociale  ydelser,  uddannelse
eller infrastruktur, men at de først og fremmest måtte betale
af på gælden. Netop dette var et af de afgørende midler til at
bremse udviklingen af disse lande.

Og selvfølgelig har vi Verdensnaturfonden, der på skændig og
ugudelig vis forhindrede opførelsen af infrastruktur – og det
for sneglenes skyld snarere end menneskenes. Og vi havde hele
Romklubbens ugudelige ideologi om at ressourcerne på planeten
angiveligt var begrænsede, og at udviklingslandenes udvikling
derfor måtte undertrykkes.

Men da Kina lancerede Den Nye Silkevej, blev alt dette sat ud
af kraft, for nu er der for første gang en reel mulighed for
at overvinde udviklingslandenes underudvikling, og dette er
blevet forstået af landene i »Det Globale Syd« repræsenteret
af flere store organisationer såsom G77, Organisationen for
Islamiske lande (OIC), Mercado Común del Sur (Mercosur) og Den
Afrikanske Union. Alle disse organisationer er nu på hver
deres vis inspireret af idéen om Den Nye Silkevej.

Og selv i Europa ændrer Den Nye Silkevej tingene i al hast:
Der er 16+1-landene (de øst- og centraleuropæiske lande plus
Kina), som er meget glade for at danne knudepunkter mellem
Europa og Asien i udviklingen af Den Nye Silkevej. Der er
Grækenland, som er fuldstændig omdannet på grund af kinesiske
investeringer i Piræus (havneby tæt på Athen – red.) og andre
infrastrukturprojekter. Den nye italienske regering er helt
forandret: I forhold til Kina lytter den ikke længere til EU.
De  førende  ministre  –  som  f.eks.  (finansminister  –  red.)
Giovanni Tria, ministersekretær i ministeriet for økonomisk
udvikling  Michele  Geraci  og  selv  premierminister  Giuseppe
Conte – arbejder grundlæggende set for et samarbejde mellem
Kina og Italien, ikke kun i form af gensidige investeringer,
men især i form af investeringer i fælles projekter i Afrika.
Og et af de mest herlige eksempler herpå er aftalen mellem



Kina  og  Italien  om  at  arbejde  sammen  med  landene  i
Kommissionen  for  Tchadsø-sænkningen  for  at  gennemføre
Transaqua-projektet, som jeg er sikker på, at Hussein (Askary
– red.) allerede har talt om.

Men så har vi også Spanien, hvor præsident Xi netop har været
på statsbesøg, ved hvilken lejlighed der blev indgået en meget
vidtrækkende samarbejdsaftale mellem Kina og Spanien, mens man
samtidig understregede de to landes kulturelle bånd, der går
2000 år tilbage. Og så vil Xi Jinping også besøge Portugal,
når han kommer tilbage fra G20-topmødet. Og mellem Portugal og
Kina er der en fast aftale om, at også Portugal bliver et
knudepunkt  –  Spanien  og  Portugal  vil  ikke  kun  være
knudepunkter  for  den  eurasiske  forbindelse  til  Den  Nye
Silkevej, men også knudepunkt for alle spansk- og portugisisk-
talende lande i hele verden. Så det er dette, som Schiller
Instituttet  understregede  i  vores  rapport  om
»verdenslandbroen« (The New Silk Road Becomes The World Land-
Bridge.  A  Shared  Future  For  Humanity.  Volume  II  –  red.),
nemlig arbejdet på den såkaldte Transatlantiske Rute (en del
af  Kinas  Maritime  Silkevej  –  red.),  for  på  den  måde  at
sammenbinde De Vestindiske Øer, Mellemamerika og Sydamerika
med disse portugisisk- og spansktalende lande og således med
Europa.

Verdenslandbroen er altså ved at blive realiseret. Der har
lige fundet en meget interessant og håbefuld begivenhed sted i
Hamborg mellem Kina og Hamborgs handelskammer, hvor alle, med
undtagelse af en enkelt »Greenie«, der var helt ved siden af
sig selv – men alle de andre talere var mere eller mindre
optimistiske og talte om, hvordan Hamborg er det naturlige
bindeled, ikke kun for landforbindelsen – og jeg tror der for
nuværende ankommer 23 togforbindelser om ugen fra Kina til
Hamborg  –  men  selvfølgelig  også  et  afgørende  led  i  den
Maritime Silkevej, da Hamborg har Tysklands største havn.

Dette er alt sammen meget, meget interessant. Så må jeg ikke
glemme at nævne Schweiz, som også er om bord. Østrig: Østrigs



nye regering har endog med i koalitionsaftalen, at Østrig
ønsker at blive et knudepunkt i Den Nye Silkevej. Så jeg tror
udviklingen faktisk, objektivt set, er meget, meget lovende.
Men  selvfølgelig  skal  der  gøres  meget  mere,  for  hvis  I
reflekterer  over  det,  jeg  sagde  i  begyndelsen,  nemlig  at
udfaldet af G20-topmødet bør være et nyt »Bretton Woods«-
system og et nyt system for at beskytte vores nationer mod
faren for et nyt finansielt sammenbrud, så er dette endnu ikke
opnået.

Ellers mener jeg, at vi – på trods af alle de farer jeg har
nævnt – objektivt set kan være meget optimistiske, fordi et
nyt system er inden for rækkevidde. Og jeg vil blot tilføje,
at  den  økonomiske  udvikling  absolut  må  kombineres  med  en
renæssance af klassisk kultur. For hvis man ser på værdierne i
Vesten lige nu – jeg vil kort identificere, hvad jeg mener med
det – den neoliberale eller liberale filosofi eller ideologi,
der  har  overtaget  i  Vesten,  er  korrekt  blevet  afvist  af
Rusland og Kina – en ideologi hvor »alt er tilladt.« Der er
ikke to køn, men nu er der omtrent 49 køn; man har pornografi
uden  grænser;  børn  kan  gå  på  internettet  og  se  de  værst
tænkelige  grusomheder;  den  vold,  der  forekommer  nu,  har
desværre rødder i USA – der er masseskyderierne i skolerne
næsten hver dag. I USA har der allerede været mere end 300
masseskyderier (i år – red.). Der er opiumepidemien i USA. Vi
ser  en  stigning  i  skyderier,  alkoholisme,  stofmisbrug;
levetiden i USA er nu faldet for første gang nogensinde to år
i træk! Hvis der findes en parameter for en økonomi under
sammenbrud, er det, at den forventede levealder falder.

Og i Europa er vi ikke langt bagefter, hvis man ser på volden
i skolerne i Tyskland, for blot at nævne ét element. Jeg tror,
at  vi  har  et  absolut  påtrængende  behov  for  en  renæssance
indenfor den menneskelige kultur, klassisk kultur, klassisk
musik, digtekunsten og andre kunstområder.

Dette er blevet forstået i Kina. Jeg har allerede nævnt Xi
Jinpings understregning af behovet for æstetisk uddannelse, og



den vigtigste kinesiske taler på konferencen i Hamborg i går,
vicepræsident Liu He, som er den vigtigste økonomiske rådgiver
for Xi Jinping, afveg fra sin skriftlige tekst og sagde, at
han  ønskede  at  dele  en  historie  med  publikum.  Under
kulturrevolutionen, da han var ung, måtte han gemme sig i en
af hutongerne i Beijing – dette er de gamle bydele – og han
måtte i hemmelighed lytte til Felix Mendelssohns violinkoncert
i C-mol. Det betød, at han blev helt forelsket i klassisk
musik og har forfulgt den passion lige siden.

Jeg  synes,  at  dette  er  meget  lovende.  Som  I  ved,  er  vi
overbeviste om, at det ligger i den menneskelige natur, at
alle mennesker grundlæggende er gode, at mennesket har en
ubegrænset evne til at forbedre sig selv, ikke kun med hensyn
til intellekt, men også, at den æstetiske uddannelse betyder,
at man kan uddanne sine følelser indtil man blindt kan følge
dem, fordi de aldrig vil fortælle en noget andet, end hvad
fornuften tilsiger. Dette er Friedrich Schillers definition på
den smukke sjæl. Han siger, at nødvendighed og lidenskab, fri
vilje og pligt går op i en højere enhed, og dette er en
tilstand, hvor mennesket virkelig er frit: Fordi du gør det
nødvendige med lidenskab, fordi du ikke kan tænke på nogen
anden måde end på fornuftens niveau.

Dette  er  ikke  er  en  utopi,  men  det  er  noget,  der  kan
gennemføres fuldt ud, og er i øvrigt noget, som også ligger i
Konfutses  filosofi.  Konfutse  havde  næsten  samme  idé  om
æstetisk  uddannelse  som  Friedrich  Schiller:  At  man  gennem
musik, gennem poesi, ved at lære skønhed, så kan man faktisk
kan omdanne folkets karakter til at blive smukke sjæle, til at
opnå visdom, og tjene almenvellet.

Jeg tror, at hvis menneskeheden når frem til et nyt paradigme,
så vil forholdene mellem nationer blive sådan, at hver nation
vil referere til den bedste tradition hos den anden og blive
beriget  ved  at  opdage  skønheden  i  den  anden  nations  mest
avancerede kultur, og at det i stigende grad bliver karakteren
af relationer mellem nationer: at vi vil ophøre med at opføre



os  som  små  fireårige  drenge,  der  sparker  hinanden  over
skinnebenene, hvilket betyder at føre krig og lignende ting,
og, at vi som menneskelig art bliver voksne og renoverer vores
relationer. Som astronauter, der alle – alle astronauter, der
har været i rummet, som var på ISS, siger det samme: Når du er
ude  i  rummet,  erkender  du,  at  du  kun  kan  samarbejde  på
grundlag  af  fornuft,  for  ellers  vil  du  ophøre  med  at
eksistere, og når du betragter vores lille blå planet fra
rummet, indser man, at der er så meget, der venter på at blive
opdaget! Først og fremmest er der ingen grænser, der er ingen
racer, der er kun én menneskehed, og du erkender, at vores
univers er så stort! Og at vi som en menneskelig art skal
samarbejde for at kunne have en vedvarende eksistens i dette
univers over de næste tusinder og atter tusinder af år.

Med Hubble-teleskopet har vi været i stand til at opdage, at
vi  i  øjeblikket  kender  til  eksistensen  af  2  billioner
galakser! Det er noget, der kan overvælde sindet – hvis jeg
forsøger at tænke på Solsystemet, Mælkevejen, Galaksen, der
allerede er gigantisk. Men ideen om 2 billioner galakser viser
os, at vi som menneskelig art kun lige er begyndt at tage de
første babyskridt i retning af perfektionen af vores art.

Jeg tror under alle omstændigheder, at vi befinder os ved
afslutningen af en epoke. Jeg tror, at vi har en meget god
chance  for  at  lægge  geopolitikkens  epoke  bag  os;  at  vi
virkelig  kan  skabe  et  system  til  regeringsførelse,  som
muliggør  fredelig  sameksistens  og  udvikling  for  hele
menneskeheden. Jeg vil opfordre Jer til at være optimistisk
omkring det, og deltage i Schiller-instituttets indsats, for
dette har været vores perspektiv igennem de seneste 40-50 år –
for min mands vedkommende 50 år – og jeg tror, at vi er på
nippet til at se realiseringen af denne vision.

Mange tak.
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